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Odgovornost staršev in otrok mora biti 
obojestranska

V tokratni temi tedna smo se posvetili spremem-
bam predpisov, ki jih je v srednjih šolah povzročila 
uveljavitev evropske uredbe o varstvu osebnih po-
datkov. Po novem bodo namreč lahko učitelji v sre-
dnjih šolah s starši govorili o šolskem delu njiho-
vih polnoletnih dijakov le, če bodo prej pridobili pi-
sno soglasje dijaka. 

Zakonodaja določa, da so starši dolžni preživlja-
ti otroka do šestindvajsetega leta starosti, če se ta 
redno šola. Sodna praksa se je že jasno opredelila, 
da za dokazilo rednega šolanja ne zadošča le po-
trdilo o vpisu, temveč mora otrok dejansko spro-
ti opravljati šolske oziroma študijske obveznosti. 

Trenutno imajo starši možnost pridobiti podatek 
o otrokovem vpisu v šolo preko centra za socialno 
delo, vendar to ne zadošča za nedvoumno ugotovi-
tev, ali se otrok šola. Starši nimajo pravice vpogleda 
v dejanske ocene ali opravljene izpite svojega pol-
noletnega otroka in s tem ne morejo preverjati nje-
govega izpolnjevanja študijskih obveznosti, če otrok 
teh podatkov ne želi izročiti prostovoljno. 

Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve 
in enake možnosti razlaga, da lahko v takem pri-
meru starši vložijo tožbo na sodišče, kar pa Vlasta 
Nussdorfer, varuhinja človekovih pravic, tolmači 
le kot zadnjo možnost reševanja spora, ko so iz-
črpane vse druge poti. Po mnenju Nussdorferjeve 
bi bilo veliko bolje, če bi bilo zakonsko določeno, 
da dolžnost preživljanja preneha, če otrok staršem 
noče predložiti dokazila o tem, da se dejansko šola 

(poleg potrdila o vpisu še najmanj potrdilo o opra-
vljenih izpitih), ali pa, da bi starši imeli zakonsko 
pooblastilo, da takšne podatke sami pridobijo na 
šoli, kjer se otrok šola. 

In kako bo v novem šolskem oziroma študij-
skem letu? Otroka, za katerega bodo starši plače-
vali morda zadnje evre, bo treba pohlevno spra-
ševati za dovoljenje, da v šoli ne bo sramote pred 
učiteljem, ki se bo skliceval na predpise. Nekateri 
starši pa bodo imeli tako dovoljenje, da bodo lah-
ko hodili na govorilne ure tudi na fakultete, pisa-
li prošnje za službo in odrasle otroke preživlja-
li do odhoda v dom starejših občanov ali celo še 
po tem.

»Polnoletnost je pomemben korak k odgovor-
nosti. Če starši otroka šolajo in v tem času skrbijo 
zanj, je po drugi strani razumno pričakovati, da ot-
rok izpolnjuje svoje obveznosti in »polaga račune« 
skrbnim staršem. Lahko bi rekli, da gre za oboje-
stransko odgovornost. In treba bo vztrajati pri tem, 
ne glede na ozka določila. Tudi zato, ker je tako 
pravično, moralno in etično. In tudi edino normal-
no, če želimo otrokom pokazati pravo pot v odra-
slo življenje,« meni Vlasta Nussdorfer. Podpišem.
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Tema tedna

SPREMEMBE V SREDNJIH ŠOLAH ZARADI UREDBE O VARSTVU OSEBNIH PODATKOV

18-letniki lahko staršem prepovejo vpogled v njihovo 
šolsko delo

Do 26. leta
so starši po zakonu dolžni 
preživljati otroka, če se redno šola 
ali je vpisan na izredni študij.

Uveljavitev evropske uredbe o varstvu oseb-
nih podatkov (GDPR) prinaša v srednje šole no-
vost, ki lahko v družinah s polnoletnimi dijaki 
povzroči resne spore. Ker GDPR ne dopušča da-
janja splošnih soglasij in za vsak namen obdela-
ve zahteva ločeno privolitev, bodo učitelji v sre-
dnjih šolah lahko s starši govorili o šolskem de-
lu njihovih polnoletnih dijakov le, če bodo prej 
pridobili pisno soglasje dijaka. 

Starši polnoletnih dijakov, ki bodo želeli odi-
ti na govorilne ure ali prejemati obvestila eA-
sistenta, bodo torej pred tem morali dobiti pri-
volitev svojega otroka, medtem ko je do sedaj 
veljalo, da so polnoletni dijaki od šole lahko zah-
tevali, da njihovih ocen in izostankov ne razkri-
je staršem.

POLNOLETNI SI BODO LAHKO SAMI PISALI 
OPRAVIČILA

Si bodo torej polnoletni dijaki lahko kar sa-
mi pisali opravičila za izostanke? In tudi skriva-
li ocene pred svojimi starši? Lahko, če se bo-
do tako odločili, a večina ravnateljev, ki so svo-

je mnenje podali v medijih, meni, da takšnih 
primerov ne bo veliko. Takšno mnenje je za Sa-
vinjske novice izrazil tudi vršilec dolžnosti rav-
natelja Strojne šole Šolskega centra Velenje 
Peter Rozman. 

Kot razlagajo na šolskem ministrstvu, je 
takšna ureditev (le v obratni smeri) veljala že 
doslej in številne šole imajo na tem področju 
že urejeno prakso podajanja soglasij polnole-

Peter Rozman, v. d. ravnatelja 
Strojne šole, ŠC Velenje:

»Z novim šolskim letom stopi v veljavo kar ne-
kaj prenovljenih oziroma dopolnjenih pravnih aktov. 
Na šolah bomo morali, na podlagi Pravilnika o šol-
skem redu v srednjih šolah in Pravilnika o ocenje-
vanju znanja v srednjih šolah, spisati nova Šolska 
pravila s hišnim redom in Šolska pravila o ocenje-
vanju znanja.

Ena izmed »novosti« je ta, da bomo lahko starše 
polnoletnih dijakov le ob predhodno pridobljenem 
soglasju polnoletnega dijaka obveščali o ocenah, 
izostankih, vzgojnih ukrepih, skratka o šolskem (ne)
uspehu. Pravzaprav ne gre za novost, nova pravna 
ureditev polnoletnih dijakov je le nekoliko bolj ek-
splicitno zapisana. Glede opravičevanja izostankov 
je tudi do sedaj veljalo, da je razrednik tisti, ki pre-

sodi, ali je, kljub navedenim argumentom v opravičilu, ki so ga napisali starši, izostanek opra-
vičen ali ne. Tako bo tudi v prihodnje.  

Skladno z novo zakonodajo bomo na šoli ob začetku šolskega leta pobrali izjave tistih pol-
noletnih dijakov, ki bodo eksplicitno navedli, da ne dovolijo obveščanja staršev. Prepričan sem, 
da tovrstnih izjav ne bo veliko, če sploh kakšna. V svoji dosedanji pedagoški praksi sem vedno 
zagovarjal, da je za uspeh dijaka ključnega pomena dobro sodelovanje vseh v »pedagoškem 
trikotniku«: šole (učiteljev, razrednika, šolske svetovalne službe, ravnatelja), dijaka in staršev. 
Za tovrstno sodelovanje si bomo, skladno z novo zakonodajo, prizadevali tudi v prihodnje.«

Soglasja za vodenje evidenc
Zaradi prenovljene zakonodaje in novega 

pravilnika o šolski dokumentaciji, ki v velja-
vo stopa s 1. septembrom, morajo srednje 
šole pridobiti soglasje staršev in polnole-
tnih dijakov za vodenje treh evidenc. To so 
evidenca podatkov o gibalnih sposobnos-
tih in morfoloških značilnostih (tako ime-
novani športni karton), evidenca o dijakih, 
ki so deležni strokovne pomoči, in evidenca 
osebnih podatkov o starših oziroma zako-
nitih zastopnikih mladoletnih dijakov (ime 
staršev, dijaka, naslov, državljanstvo, kraj in 
država rojstva …). Soglasje morata podati 
oba starša, sicer naštetih evidenc ni mogo-
če začeti voditi.

tnih dijakov. Le-ti si bodo tako lahko sami op-
ravičevali odsotnost od pouka, še vedno pa bo 
razrednik tisti, ki bo presodil, ali je razlog za od-
sotnost opravičljiv ali ne. 

NOVA PRAVILA PREIZKUŠNJA ZA 
MARSIKATERO DRUŽINO

V Zvezi aktivov svetov staršev Slovenije me-
nijo, da bo novo pravilo preizkušnja za odnose v 
številnih družinah, hkrati pa izrekajo kritiko, da 
o tako pomembni spremembi, ki lahko zamaje 
odnos med starši in otrokom, ni bila opravljena 
nobena razprava. 

Dejstvo je, da po zakonu o zakonski zve-
zi in družinskih razmerjih z otrokovim 18. le-
tom ugasne roditeljska pravica. Hkrati so starši 
v skladu z istim zakonom dolžni preživljati otro-
ka po polnoletnosti največ do dopolnjenega 26. 
leta starosti, če se otrok redno šola ali če je vpi-
san na izredni študij. Zato nekateri strokovnjaki 
menijo, da takšna ureditev ni dobra. 

Večina 18-letnih dijakov še ni povsem samo-
stojna in odgovorna, tako jih pač vzgajamo v da-
našnji družbi. Tako lahko sprejeti pravilnik pred-
vsem ranljivim dijakom škoduje, saj lahko mlado-
stniki, ki odraščajo v težkih razmerah, s slabimi 
odločitvami še dodatno otežijo svoj položaj.

NOVOST TUDI DRUGAČNI VZGOJNI UKREPI 
Novo šolsko leto prinaša tudi spremenjene 

vzgojne ukrepe v srednjih šolah. Do sedaj je bi-
la praksa, da je bil dijak pred skrajnim ukrepom 
izključitve iz šole na nepravilno delovanje opo-
zorjen z vrsto stopnjujočih se ukrepov - od opo-
mina, ukora razrednika do ukora celotnega uči-
teljskega zbora. Po novem izključitev ne bo zad-
nji ukrep, ampak bo dijak lahko iz izobraževa-
nja izključen že zaradi določenih hujših kršitev 
in brez poprejšnjih opozoril (npr. en teden neop-
ravičene odsotnosti).

V PRIHODNJE VEČ IZKLJUČITEV IZ ŠOLE? 
Nasprotniki novih pravil, nastalih zaradi GD-

PR, opozarjajo, da lahko zaradi kombinacije 
neobveščanja staršev in drugače zasnovanih 
vzgojnih ukrepov dijak hitro izpade iz izobraže-
vanja, starši pa s tem sploh ne bodo seznanje-
ni. V praksi gre pričakovati, da bodo to le skrajni 
primeri, ki naj ne bi postali pravilo.

Tatiana Golob
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Gospodarstvo, Iz občin

OBČINSKI SVET LUČE

Nova čistilna naprava končno v letu 2019?

11.000 evrov
odškodnine zahteva Direkcija RS 
za vode za služnostno pravico na 
zemljišču za napeljavo kanalizacije.

Centralna čistilna naprava v Lučah je že pre-
cej stara in ne služi več zadovoljivo svojemu na-
menu, zato je občina v letu 2009 naročila pro-
jekt za novo, gradnja pa se je zaradi različnih 
preprek zavlekla vse do zdaj oziroma v leto 2019. 

OVIRA PREVISOKA ODŠKODNINA
Kdaj bo končana nova čistilna naprava, je bi-

lo eno od vprašanj, ki jih je svetnik Jernej Ribič 
postavil županu in občinski upravi na zadnji se-
ji občinskega sveta pri točki, ko so obravnava-
li poročilo o izvajanju letošnjega proračuna. Pri 
tem je Ribič želel izvedeti točen rokovnik izvaja-
nja te za kraj pomembne investicije.

Direktor občinske uprave Klavdij Strmč-
nik je pojasnil, da je bila med drugim težava pri 
pridobivanju služnostne in stavbne pravice na 
zemljišču, slednja je sedaj urejena. Težava je še 
vedno služnostna pravica na zemljišču za na-

peljavo kanalizacije, kjer Direkcija RS za vode 
zahteva izjemno visoko odškodnino, to je preko 
enajst tisoč evrov. Občina je že večkrat apelirala 
na okoljsko ministrstvo, naj uskladi svoje pravil-
nike, a se zadeva ne premakne. 

TUDI NOVA NAPRAVA Z BIOLOŠKIM 
ČIŠČENJEM 

Občina je v fazi, ko je želela pripraviti razpis za 
izvajalca del, zaradi zastarelega projekta za po-
moč angažirala Komunalno podjetje Velenje. Ko 
so na Komunali pregledali projekt, so jim sve-

tovali, da se predvidena tehnologija zamenja z 
novo. Predstavniki občine so si ogledali nekaj 
podobnih naprav, zgrajenih v zadnjem času. Na 
podlagi ogledov so se s Komunalo dogovorili, da 
pripravijo možno zamenjavo obstoječe tehnolo-
gije, ki bo prav tako biološka, naprava pa bo iz-
vedena v mejah obstoječih gabaritov, za kar ima 
občina urejeno pogodbo o stavbni pravici. 

RAZPIS ZA IZVAJALCA TO JESEN
Župan Ciril Rosc je razložil, da bo po pred-

videvanjih jeseni objavljen razpis za izvajal-
ca del, po izbiri pa bo sledila izvedba. Dodal 
je še, da je občina prejela odločbo pristojnega 
inšpektorata, ki jih zavezuje, da mora biti nova 
centralna čistilna naprava končana najkasne-
je do septembra 2019, takrat pa mora začeti tu-
di obratovati.  

Marija Lebar

USPEŠNA POLETNA SEZONA NA GOLTEH

Julija za petino več dnevnih gostov kot lani

Pogled na hotel na depandanse v gradnji na Golteh. (Foto: Jože Miklavc)

Po uspešni zimski sezoni 2017/2018, ko je Gol-
te hotel & mountain resort obiskalo 12.753 smu-
čarjev več kot v pretekli sezoni, se na Mozirski 
planini veselijo tudi odlične poletne sezone. V 
juliju se je z nihalko Žekovec, ki je najdaljša gon-
dolska žičnica v Sloveniji (3.265 metrov), pelja-
lo 21 odstotkov več dnevnih gostov kot v ena-
kem obdobju lani. 

DNEVNI OBISKOVALCI UŽIVAJO PEŠ ALI NA 
KOLESU

Dnevni gostje povečini obiščejo Golte zara-
di pohodništva, saj krajinski park omogoča od-
krivanje številnih naravnih, kulturnih in zgodo-
vinskih znamenitosti. Golte imajo radi tudi kole-

sarji. Nekateri se pripeljejo iz Žekovca (po asfal-
tirani cesti z zelo zahtevnim vzponom), drugi se 
skupaj s kolesom na vrh podajo z nihalko in tudi 
sedežnico Medvedjak, ki je prilagojena za tran-
sport koles. 

Kolesarjem so na voljo številni gorski kolovo-
zi, ki so, tako kot pohodniške poti, dobro ozna-
čeni na zemljevidu in tudi na mobilni aplikaci-
ji Golte. Slednja je vse bolj priljubljena med mla-
dimi pa tudi med starejšimi obiskovalci, saj po-
nuja številne uporabne informacije in namige 
za še bolj izkoriščen gorski oddih. S kolesom je 
dostop mogoč tudi iz Ljubnega, iz smeri prelaza 
Sleme in doma na Smrekovcu. 

Z VOŽNJO Z NIHALKO DO LEPE NAGRADE 
Za dnevne obiskovalce, ki se na Golte podajo 

z nihalko, so to poletje pripravili posebno akcijo 
Stotka, v kateri vsakega stotega obiskovalca ni-
halke nagradijo z dvodnevno smučarsko vozov-
nico. Odzivi gostov so odlični, foto utrinke vese-
lih prejemnikov pa redno objavljajo na družab-
nih omrežjih.

VISOKA ZASEDENOST HOTELA TUDI POLETI
Uspešna poletna sezona se kaže tudi v viso-

ki zasedenosti hotela, ki je podobna kot v zimski 
sezoni. Julija so, v primerjavi z julijem 2017, bele-
žili kar 75-odstotni porast števila hotelskih go-
stov. Večina gostov (tri petine), ki obiščejo gor-
ski resort, prihaja iz Slovenije, zanimanje tujih 
gostov za Golte pa postopoma raste.

Zaradi intenzivnejše marketinške kampanje na 
tujih trgih in uspešnega povezovanja z agencija-
mi so v juliju zabeležili za 94 odstotkov večji obisk 
gostov iz tujine, v hotelu Golte pa so bivali obisko-
valci iz 22 držav - največ iz Hrvaške, Nemčije in 
Madžarske. Rezervacije letos prihajajo tudi iz bolj 
oddaljenih držav, kot so na primer Avstralija, Por-
tugalska, Južna Afrika in ZDA, kar je odraz ustre-
zne promocije, s katero nameravajo nadaljevati. 

KS

3.265 metrov
meri najdaljša gondolska žičnica v 
Sloveniji od spodnje postaje v Žekovcu 
do hotela na Golteh.
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Gospodarstvo, Kmetijstvo

Pomoč kmetom v bitki s sušo
Evropska komisija je odločila, da v pomoč kmetom, ki so bili oš-

kodovani v suši, omogoči vnaprejšnje izplačilo evropskih sredstev v 
okviru skupne kmetijske politike in prožnejšo uporabo zemljišč. Tako 
bodo lahko kmetje že v oktobru in ne šele v decembru prejeli pripa-
dajoča izplačila. Do 70 odstotkov izplačil bodo prejeli v okviru prvega 
stebra skupne kmetijske politike, ki se nanaša na neposredna plačila, 
85 odstotkov pa v okviru drugega stebra, ki se nanaša na razvoj po-
deželja. Kot dodatna pomoč bo kmetom na voljo izvzetje iz okoljskih 
predpisov, natančneje iz pravil o diverzifikaciji posevkov in površin z 
ekološkim pomenom.

TG

PRAŠIČJA KUGA V NAŠI SOSEŠČINI 

Kako prepoznati bolezen in 
kako ukrepati

Z mozirske enote Kmetijsko goz-
darskega zavoda Celje so prejšnji 
teden rejcem prašičev poslali ob-
vestilo o nevarnosti afriške prašič-
je kuge. Obvestilo v obliki zgibanke 
je pripravila Uprava RS za varno hra-
no, veterinarstvo in varstvo rastlin, v 
njej pa je predstavljena ta izjemno 

nalezljiva in nevarna bolezen. »Edi-
no, s čimer lahko omejimo in pre-
prečimo širjenje bolezni, je striktno 
izvajanje biovarnostnih ukrepov,« je 
zapisano v zgibanki. Ukrepi velja-
jo tako za velike rejce kot za gospo-
dinjstva z le eno živaljo.

Marija Lebar

LUČE

Statistka kaže rast turističnega 
obiska 

Na zadnji seji občinskega sve-
ta Luče je ob sprejemanju nove-
ga odloka o turistični in promocij-
ski taksi tekla razprava tudi o tem, 
ali vsi, ki v občini prenočujejo gos-
te, te tudi prijavljajo oziroma ali ob-
čini odvajajo turistično takso. Mne-
nja so bila deljena. Več svetnikov 
je bilo prepričanih, da vsi ponudni-
ki nastanitvenih storitev ne javlja-
jo podatkov in ne plačujejo takse. 
Predlagali so, naj občinska uprava 
preveri dostopne podatke.
PONUDNIKI SO REGISTRIRANI IN 

PLAČUJEJO TAKSO 
Na občini so to tudi naredili in pre-

verili podatke ter tudi spletne strani, 
na katerih poteka oglaševanje mož-
nosti nočitev in nastanitev. Kot je po-
vedal župan Ciril Rosc, so tisti, ki se 
promovirajo na tako imenovanih bo-
oking straneh, registrirani kot ponu-
dniki nastanitev in plačujejo takso.

Pri turistični taksi je tako po se-
danjem kot po novem odloku, ki so 
ga svetniki v drugem branju potr-
dili na julijski seji in bo stopil v ve-

ljavo s 1. januarjem 2019, nekaj op-
rostitev plačil, med drugim za otro-
ke, invalidne osebe, goste kampov 
in planinskih koč. 

ZNESKI POBRANE TAKSE 
NARAŠČAJO

Pregled nočitev v občini v letoš-
njem letu in zneskov turistične ta-
kse za zadnja štiri leta, to je po tis-
tem, ko je bil v letu 2014 sprejet se-
daj veljavni odlok o turistični taksi, 
kaže trend rasti. V letu 2014 je bi-
lo občini nakazanih dobrih 1.150 
evrov turistične takse, v letu 2015 
je v proračun priteklo nekaj več kot 
2.600 evrov, leta 2016 nekaj manj, 
in sicer dobrih 1.900 evrov, v letu 
2017 pa že več kot 5.000 evrov. 

LETOS ŽE VEČ KOT TRI TISOČ 
NOČITEV

Kolikšen bo znesek letos, ni mo-
goče z gotovostjo predvidevati, so 
pa znani podatki o številu prenoči-
tev v občini za prvih šest mesecev 
leta 2018. Ti so kljub neugodnemu 
vremenu dokaj spodbudni.

Marija Lebar

CINKARNA CELJE 

Širitev proizvodnje praškastih 
lakov

Cinkarna se je odločila za investicijo v Mozirju, čeprav so jo prvotno 
načrtovali v obratu izpraznjene valjarne v Celju. 

(Fotodokumentacija Savinjskih novic)

Cinkarna Celje širi proizvo-
dnjo praškastih lakov in barvnih 
masterbatchev na lokaciji v Mozir-
ju oziroma v Ljubiji. Naložba je oce-
njena na 1,3 milijona evrov. Z njo 
bodo lažje uresničili strateški načrt 
2019-2023, naložba pa jim odpira 
možnost prodora na zahtevnejše 
trge z boljšimi prodajnimi pogoji, 
poudarjajo v Cinkarni.

POVEČEVANJE ZMOGLJIVOSTI
Naložbo izvajajo v Mozirju, 

čeprav so jo prvotno načrtovali v 
obratu izpraznjene valjarne v Celju. 
Ta bo zagotavljala dodatnih 600 
ton razpoložljivih letnih zmogljivo-
sti barvnih masterbatchev in do-
datnih 900 ton letnih zmogljivosti 
barvnih praškastih lakov iz predvi-

dene dvoizmenske proizvodnje iz-
delkov.

POTEKAJO DELA NA POMOŽNI 
OPREMI

Testni zagon obeh proizvodnih 
linij so opravili maja v navzočnosti 
proizvajalcev opreme, sedaj pote-
kajo dela na pomožni opremi. Na-
to bodo zagnali linijo za barvne 
praškaste lake, medtem ko mora-
jo za zagon linije barvnih master-
batchev pridobiti okoljevarstveno 
dovoljenje. 

Kot so navedli v vodstvu družbe, 
bodo s tem lažje uresničili zastav-
ljen strateški načrt, ki v prihodnjem 
letu predvideva povečanje prihod-
kov iz prodaje za okoli 30 odstotkov.

KF

Število nočitev v Občini Luče v letu 2018 (Vir: eTurizem):
Mesec Število nočitev Znesek turistične takse (EUR)

Januar 10 10,35
Februar 8 8,05
Marec 101 102,35
April 363 296,13
Maj 1.147 614,10
Junij 1.663 1.242,00
Skupaj 3.292 2.272,98
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NAZARJE

Novo krožišče pri spodnjem 
pokopališču

22 metrov
premera ima novo krožišče 
okrog kapelice v Nazarjah.

V minulih dneh je podjetje VOC 
Celje položilo asfaltno prevleko in 
s tem zaključilo dela na novem kro-
žišču okrog kapelice pri spodnjem 
pokopališču v Nazarjah. Krožišče 
ima premer 22 metrov in bo s šti-
rimi kraki znatno povečalo pretoč-
nost prometa na tem območju, ki 
je bilo doslej urejeno s številnimi 
prometnimi znaki in je predstavlja-
lo ozko grlo. Občina je v sklopu te-
ga projekta uredila še uvoz na par-
kirišče pri pokopališču.

NOV PLOČNIK IN JAVNA 
RAZSVETLJAVA

Zaključujejo se tudi ureditve-
na dela na cesti Nazarje-Žlabor. V 
tem sklopu je bil položen nov dvo-
slojni asfalt, urejen odvod meteor-
ne vode, zgrajen pločnik, postavili 

pa so tudi stojna mesta za luči jav-
ne razsvetljave.

ČAKA ŠE 250 METROV CESTE
Za celovito ureditev ceste ok-

rog samostanskega hriba bo v pri-
hodnosti potrebno prenoviti še del 
ceste od vežice do ostrega ovinka 
proti cerkvi, to je okoli 150 metrov 
na zahodni strani hriba, in okoli 
sto metrov ceste na vzhodni strani 
hriba ob lokalni cesti Nazarje-Do-
brovlje, kar bo občina financirala s 
sredstvi za redno vzdrževanje cest. 

Marija Lebar

ŠMARTNO OB DRETI

V Biču možna tudi postavitev 
montažnih hiš

Občina Nazarje v Biču zaenkrat prodaja parcele v zgornjem delu, 
ena pa je že prodana. (Foto: IS)

Na območju Bič v Šmartnem ob 
Dreti, ki je namenjeno individualni 
gradnji, je nameščena tabla z ob-
vestilom, da Občina Nazarje pro-
daja gradbene parcele. Trenutno 
je občina v fazi sprememb in do-
polnitev lokacijskega načrta za to 
območje, s katerim bo omogočena 

gradnja montažnih hiš, ki je sedaj 
veljavni načrt ne predvideva. Inte-
res za gradnjo montažne hiše je iz-
razil lastnik ene od parcel.

ENA PARCELA NA POPLAVNEM 
OBMOČJU

Območje je razdeljeno na osem 
parcel, vendar bo potrebno eno 
izmed gradbenih parcel začasno 
opustiti, ker leži na poplavnem 

območju. Najprej bo občina pro-
dajala zgornje parcele. Od teh je 
ena že prodana, torej so naprodaj 
še tri delno komunalno opremlje-
ne parcele. 
DELA ZAKLJUČENA DO ZAČETKA 

PRIHODNJEGA LETA
Naslednja faza komunalne opre-

me obsega ureditev meteorne ka-
nalizacije z zadrževalnikom, kabli-
ranje zračnega elektro voda in na-
mestitev elektro omaric, prestavi-
tev vodovodov in postavitev stoj-
nih mest za bodočo javno razsvet-
ljavo. Ker bo imela vsaka hiša svo-
jo malo čistilno napravo, bodo 
predvidoma očiščene fekalne vo-
de lahko z območja Bič odtekale v 
meteorno kanalizacijo. 

Občina namerava izvesti ome-
njena dela do konca tega oziroma 
v začetku prihodnjega leta, ko bo 
imela za to ustrezna dovoljenja in 
bo izbrala izvajalca del.

Marija Lebar

SOLČAVA IN LUČE 

Svetniki potrdili tehnični pravilnik ravnanja z odpadki
Tako Evropska unija kot Slove-

nija sta v zadnjih letih sprejeli več 
predpisov in uredb, zaradi katerih 
je bilo potrebno pripraviti nov teh-
nični pravilnik za ravnanje z od-
padki. Podrobneje je vsebino pra-
vilnika na zadnjih sejah občin-
skih svetov Solčava in Luče razlo-
žila predstavnica podjetja PUP-Sa-
ubermacher Alenka Centrih Oce-

pek. Oba občinska sveta sta pravil-
nik potrdila.

MEŠANE ODPADKE ZMANJŠATI 
NA MINIMUM

Kot je pojasnila Centrih Ocepko-
va, so v PUP-Saubermacherju, ki je 
koncesionar za odvoz komunalnih 
odpadkov za pet zgornjesavinjskih 
občin, predlog novega pravilnika 
prilagodili zakonskim zahtevam 

nove uredbe o ravnanju z odpad-
ki. Ta prične veljati sredi prihodnje-
ga leta. Pripravljavec je upošteval 
minimalne priporočene standarde 
s ciljem zmanjševanja količin me-
šanih komunalnih odpadkov. 
SPREMEMB NA POLOŽNICAH ZA 

ZDAJ NE BO 
Tako se po novem spreminja fre-

kvenca pobiranja mešanih komu-
nalnih odpadkov in ločenih od-
padkov, spremenjen bo delovni 

čas odlagališča v Podhomu. Dvak-
rat letno se bodo izvajale sortirne 
analize mešanih odpadkov. 

Novost je tudi na področju or-
ganiziranja javnih prireditev. Orga-
nizator mora naročiti zabojnike za 
odvoz odpadkov in je tudi plačnik 
takega odvoza. Na svetniško vpra-
šanje o morebitnih podražitvah je 
Alenka Centrih Ocepek pojasnila, 
da teh zaenkrat ne načrtujejo. 

Marija Lebar

Na 8
parcel je razdeljeno območje 
za individualno gradnjo v 
Šmartnem ob Dreti.

Krožišče okrog kapelice pri spodnjem pokopališču v Nazarjah 
bo pripomoglo k boljši pretočnosti prometa na območju 
samostanskega hriba. (Fotodokumentacija Občine Nazarje)
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VOLOG

Na delovišču novega mostu promet ni oviran

Most bo stal na dveh armiranobetonskih nosilcih. (Foto: IS)

Konec pomladi je država začela z gradnjo no-
vega mostu preko Letošča v kraju Volog. Hkrati 
z novim mostom bo preurejen del ceste, ki je bil 
sedaj speljan v ostrem kotu, tako da bo ta ostri 
ovinek odpravljen. Z novim mostom bodo pove-
čali poplavno varnost območja, voznikom pri-
jaznejša pa bo tudi prometna ureditev na ces-
ti Nazarje-Gornji Grad.

UREJENA ZAČASNA OBVOZNICA
Da bi se izognili zapori frekventne ceste, je iz-

vajalec VOC najprej uredil začasno obvoznico, 
jo primerno označil in postavil ustrezno prome-
tno signalizacijo. Trenutno izvajajo vodnogospo-
darsko ureditev v smeri toka Letošča. Postavlja-
jo dva armiranobetonska oporna zidova, ki bos-
ta nosilca bodočega mostu. Načrtovano je, da bi 
dela zaključili v štirih mesecih. 

PRIHODNJE LETO ŠE NOV OPORNI ZID
Na tem območju bo naložbo izvajala tudi Ob-

čina Nazarje. V prihodnjem letu bodo z novim 
nadomestili dotrajan oporni zid v dolžini oko-

li sto metrov od mostu proti ekološkemu otoku.
Marija Lebar

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Projekt dozidave knjižnice pripravljen, izvedba v prihodnjih 
dveh letih

Dodatni prostori za knjižnico in godbo bodo dozidani na sedanjem parkirišču poleg 
kulturnega doma. (Foto: ŠMS)

Občina Mozirje je pripravila projekt dozida-
ve osrednje knjižnice, ki je usklajen z Zavodom 
za varstvo kulturne dediščine Slovenije. Z novo-
gradnjo bi se prostori povečali za skoraj 944 kva-
dratnih metrov, poleg knjižnice pa bi svoje pro-
store dobila tudi Godba Zgornje Savinjske doline. 

Projekt je ocenjen na 1,4 milijona evrov, obči-
na pa se nagiba k leseni gradnji, saj bi bila tako 
upravičena do sofinanciranja s strani EKO skla-
da. Del potrebnih sredstev pričakujejo s strani 
donatorjev.

DODATNIH 944 KVADRATNIH 
METROV V TREH ETAŽAH

V kleti knjižnice bi na 310 kvadratnih metrih 
dobile prostor muzejska, Videčnikova in do-
moznanska zbirka ter čitalnica. Pritlični prostor 
bi bil v celoti namenjen knjižnici, obsegal pa bi 
dodatnih 318 kvadratnih metrov. V enaki velikos-
ti bi bili povečani prostori v nadstropju, ki bi bi-
li namenjeni godbi: oder in arhiv, prostor za dru-
ženje, sanitarije in dvigalo, je o projektu povedal 
župan Ivan Suhoveršnik.

OBČINA RAČUNA TUDI NA DRŽAVO IN 
DONATORJE

Občina bo iz lastnih virov zagotovila milijon 
evrov, 380 tisoč evrov oziroma 27 odstotkov pot-
rebnih sredstev pa računa, da bo prejela od EKO 
sklada. Ker so za projekt že prejeli nekaj dona-

cij, je občina pripravila dokument identifikacije 
investicijskega projekta (DIIP) z željo, da svetni-
ki podprejo nadaljnje aktivnosti. Projekt bo vne-
sen v načrt razvojnih programov občine, inve-
sticija pa v proračun za leti 2019 in 2020.

SVETNIKI PODPRLI PROJEKT
Svetniki so podprli namero občine za dozida-

vo kulturnega doma, saj to pomeni, da v občin-
ski upravi ne razmišljajo več o nakupu prostorov 
za novo knjižnico. Zanimalo jih je, kako je z dru-
gimi občinami oziroma če bodo kaj prispevale k 
povečanju knjižnice. Župan Suhoveršnik je po-
vedal, da so v dogovoru z občinami, da bi glede 
na število prebivalcev prispevale nekaj k projek-
tu. Dodal je še, da računajo tudi na nekaj držav-
nih sredstev za opremo knjižnice, saj bi kandidi-
rali na razpisu kmetijskega ministrstva.

ŠMS

1,4 milijona 
evrov bo stala dozidava osrednje 
knjižnice v Mozirju.



Savinjske novice št. 32, 10. avgust 2018 9

Iz občin

Prejemniki priznanj Občine Ljubno
Zlato priznanje je prejela Vera Kumprej. Ku-

mprejeva že od rane mladosti piše pesmi, kate-
re so uglasbili številni znani slovenski narodno 
zabavni ansambli, med drugim tudi Ansambel 
Lojzeta Slaka. Mama dveh sinov in hčerke teme 
za svoja besedila črpa iz vsakdanjega življenja. 
Je članica društev Slap in Stopinje in redno ob-
javlja v njihovih zbornikih.

Srebrno priznanje so prejeli družina Štiglic 
in Marta ter Franc Bakšič. Štigličeva osem-
članska družina ob kmetovanju deluje še na 
mnogih področjih. Oče Bernard je dejaven na 
področju jamarskega reševanja in odkrivanja 
jam, mama Rosana pa ob družini živi za glas-
bo, slikanje in še marsikaj. Skupaj s hčerkami 
Bernardo, Kristino in Ksenijo sestavljajo Kvar-
tet Štiglic.

Marta in Franc Bakšič sta aktivna upokojen-
ca, ki poleg tega, da sta aktivna v društvu upo-
kojencev, sodelujeta v številnih drugih društvih. 
Marta je prostovoljka v projektu Starejši za sta-
rejše, Franc pa je pustil velik pečat v Ribiški druži-
ni Ljubno in pri obnovi preužitkarske hiše v Vrbju.

Bronasto priznanje so prejeli državni prvak 
v hitrostnem kiparjenju Tadej Brgles, Magda in 
Miran Ermenc za aktivno delo v številnih dru-
štvih in družina Vrčkovnik za aktivno delova-
nje v planinskem društvu.

Priznanje župana so prejeli: Aleksander 
Podgrajšek, Franc Kramer, skupina planincev 
Ivan Arnič, Alojz Mikek, Jože Nerat, Peter Oreš-
nik, Stanko Podmeninšek in Jože Vodušek ter 
devetošolci Ema Krajnc, Maja Ermenc, Neja 
Sem, Laura Šušterič in Maks Kralj. 

PROSLAVA OB OBČINSKEM PRAZNIKU OBČINE LJUBNO

Pomembni so ne le rezultati, tudi ljudje

Občinski nagrajenci v družbi župana Franja Naraločnika.

Vera Kumprej je prejela zlato priznanje.

V petek, 3. avgusta, so na Ljubnem ob Savi-
nji na proslavi ob občinskem prazniku podelili 
priznanja zaslužnim občanom. Zlato priznanje 
je prejela Vera Kumprej, avtorica številnih pe-
smi, podeljeni pa sta bili še dve srebrni prizna-
nju, tri bronasta in štiri priznanja župana. Slav-
nostni govornik je bil župan Franjo Naraločnik, 
slovesnosti pa so se udeležili številni nekdanji 
nagrajenci, častni občani in predstavniki drugih 
občin ter domačini. 

OBČINA, KJER SE DOBRO ŽIVI
Župan Franjo Naraločnik je v svojem go-

voru med drugim povedal: »Uvrščeni smo 
med občine, kjer se najboljše živi, med naj-

boljše turistične destinacije v Sloveniji. Smo 
razvojno naravnana občina, ki več kot polo-
vico sredstev proračuna namenja izvajanju 
projektov. K dobremu glasu o naših ljudeh in 
naših krajih pripomorejo tudi naši rojaki, kot 
na primer astronavt in komandant vesoljske 
odprave Randy Bresnik, ki nas je obiskal in 
nam prinesel ljubensko zastavo, ki ga je spre-
mljala v vesolju.«

BOGAT NABOR INVESTICIJ
Naraločnik je naštel nekaj najpomembnej-

ših investicij, ki so bile izvedene v zadnjem le-
tu: obnova prostorov splošne ambulante, obno-
va ceste in komunalnih vodov od Proda do Pla-

ca in proti Rastkam, obnova ceste proti poko-
pališču ter ureditev in povečanje števila parki-
rišč, modernizirana cesta v Primož v Razborju in 
zgrajena javna razsvetljava v Okonini. Priprav-
ljalna dela za izgradnjo pločnika skozi Radmir-
je in preplastitev regionalne ceste skozi Radmir-
je že potekajo.

SKAKALNICA DOBIVA NOVO 
PODOBO

»Pridobili smo finančna sredstva za izgradnjo 
devetih polnilnic za električna vozila, prav ta-
ko smo bili uspešni pri pridobivanju finančnih 
sredstev za nakup električnih koles, ki bodo na 
voljo za izposojo. S ponosnima in družbeno od-

govornima partnerjema, KLS Ljubno in BTC, iz-
vajamo položitev plastične mase na skakalnici, 
prve treninge in tekme lahko pričakujemo že v 
mesecu septembru. Na javnih razpisih smo pri-
dobili dodatna finančna sredstva za obnovo ob-
činske stavbe,« je bogato paleto opravljenih del 
zaključil župan.

NE LE REZULTATI, TUDI 
LJUDJE

Občino Ljubno predstavljajo tudi ljudje, ki so 
vedno pripravljeni narediti nekaj več, si vze-
ti čas za druge, in tisti, ki svoje uspehe beleži-
jo na nacionalni ravni. Del dediščine Ljubnega 
so tudi flosarji, o katerih sta na prireditvi prepe-
vali družini Kumprej in Štiglic. Nastopile so tudi 
članice Kvarteta Štiglic, Kogovska družina, me-
šani pevski zbor Kulturnega društva Ljubno in 
Sverjanski gadi. 

Tekst in foto: ŠMS

12. mesto
zaseda Občina Ljubno v akciji 
časnika Finance Kje se najbolje 
živi v Sloveniji.
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PROSLAVA OB 20-LETNICI OBČINE SOLČAVA IN 40-LETNICI ŠPORTNEGA DRUŠTVA 

»Pomembno je, da smo ponosni na to, kar smo …«
Solčavski občinski praznik običajno s se-

boj nosi zgodbo, prepleteno s tamkajšnjim živ-
ljenjem. Letos je to mesto pripadlo solčavske-
mu športu, saj krajevno športno društvo obele-
žuje 40 let delovanja. Poleg tega Občina Solča-
va v letošnjem letu praznuje 20-letnico delova-
nja. Slovesna prireditev ob občinskem prazniku 
s podelitvijo občinskih priznanj je, kot ponava-
di, sovpadala s praznikom farne zavetnice Ma-
rije Snežne.  

ŠPORTNIKE DRUŽI TRDNO PRIJATELJSTVO
Ko so pred 40 leti v Solčavi pričeli orati ledi-

no društvenega športa, si najbrž niso predstav-
ljali, kako dolga in uspešna bo ta zgodba. Špor-
tno društvo Solčava je bilo ustanovljeno 6. juli-
ja 1978, v minulih štirih desetletjih pa je pod nje-
govim okriljem potekala vrsta zimskih športov, 
športov z žogo in tudi šah. Poleg udejstvovanja 
v ligah in na tekmovanjih so zgradili in obnavlja-
li športno igrišče s spremljevalnimi objekti. 

AKTIVNI PREDSTAVNIKI VSEH GENERACIJ
Udeležence slovesnosti je preko posnetkov 

pozdravilo nekaj priznanih slovenskih špor-
tnikov in športnih komentatorjev, povezova-
lec Franci Podbrežnik pa je v prirejen športni 
studio z ozadjem članske izkaznice ŠD Solčava 

na klepet povabil nekdanjega predsednika Mi-
loša Pečovnika in aktualno predsednico Jas-
mino Štiftar, ki društvo vodi že tretji mandat. 
V sproščenem pogovoru so se spomnili vseh 
dosedanjih predsednikov, Štiftarjeva pa je do-
dala, da člani vseh generacij radi sodelujejo ne 
le na športnih tekmovanjih ampak tudi na de-
lovnih akcijah, hkrati pa so vpeti v dogajanje 
v kraju.

6. julija 
1978 je bilo ustanovljeno 
Športno društvo Solčava.

Dobitniki priznanj županje Občine Solčava s podeljevalcema.

ZAHVALE PODPORNIKOM ŠPORTA
Ob obletnici delovanja društva je Štiftarje-

va skupaj s podpredsednikom Matejem Slapni-
kom podelila zahvale krajanom, ki so z materi-
alom, delom in idejami društvu pomagali ures-
ničiti zastavljene cilje. S plaketami so se zahva-
lili zlatim sponzorjem za večletno finančno po-
moč ekipam ŠD Solčava, sledila pa je še podeli-
tev plaket članom, ki že več kot 20 let nesebično 
pomagajo pri delovanju društva. 

PREPUŠČENI LASTNI IZNAJDLJIVOSTI 
Ob 20-letnici Občine Solčava je spregovorila 

županja Katarina Prelesnik. Ponosna na svo-
je delo in delo svojih predhodnikov je spomnila, 
da so bili v preteklosti velikokrat prepuščeni sa-

mi sebi in lastni iznajdljivosti, s skupnimi močmi 
pa jim je uspelo izvesti projekte, ki so pomemb-
ni za celotno Zgornjo Savinjsko dolino. 

DOBRO VODENA IN UREJENA TURISTIČNA 
DESTINACIJA

V dosedanjih letih delovanja so prejeli števil-
ne nagrade in priznanja za dobro opravljeno de-
lo, visoko stopnjo okoljske zavesti, poudarjene 
lokalne identitete in trajnostno gospodarjenje. 
Kot dobro vodena in urejena turistična destina-
cija prispevajo tudi k prepoznavnosti Slovenije. 

VEDNO VEČ NALOG ZA OBČINE, DENARJA 
PREMALO

Z racionalno porabo razpoložljivih finančnih 
sredstev so tudi v mandatu 2014-2018 poskuša-
li storiti kar največ: »Že desetletja vsaka vlada 
govori o pomenu ohranitve in razvoja podeže-
lja, realnost pa je drugačna.« Po besedah Prele-
snikove se vedno več nalog prenaša na lokalne 
skupnosti, finančnih sredstev za njihovo izvaja-
nje pa ni dovolj. 

POUDAREK NA IZBOLJŠANJU CESTNE IN 
KOMUNALNE INFRASTRUKTURE

Kot je še dejala, so skupaj s sodelavci veliko 
truda vložili v izboljšanje cestne in komunalne 
infrastrukture, ki je pomembna tako za doma-

čine kot za obiskovalce. »Nismo pozabili na go-
spodarski razvoj, na sodelovanje z društvi in ob-
čani, poskušali smo biti v pomoč in ne v breme. 
Pomembno je, da smo ponosni na to, kar smo, 
da cenimo svoje delo in delo drugih, da se vese-
limo ob uspehih in ob neuspehih še bolj zagri-
zeno delamo,« je zaključila županja. 
ČASTNA OBČANA FRANC OŠEP IN VLADIMIR 

PRELESNIK
Prelesnikova je s podžupanom Francem 

Ošepom podelila letošnja občinska priznanja. 
Dva zaslužna krajana, doktor medicine Stani-
slav Ošep in dolgoletni zborovodja solčavskih 
cerkvenih pevcev Vladimir Prelesnik, sta prejela 
laskavi naziv častni občan Občine Solčava. 

BOGAT KULTURNI PROGRAM
Skozi prireditev, na katero so bili posebej po-

vabljeni tudi odseljeni Solčavani, sta obiskoval-
ce popeljala Franci Podbrežnik in Dejan Iko-
vic, za glasbeni program pa so poskrbeli meša-
ni pevski zbor Tisa pod taktirko Kristine Golob, 
ljudske pevke iz Solčave pod vodstvom Marti-
ne Štiftar, za konec pa je zadonela pesem Slo-
venec sem v izvedbi Klemna Matka ob sprem-
ljavi Kristine Golob.

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

Prejemniki občinskih priznanj z županjo Katarino Prelesnik in podžupanom 
Francem Ošepom.
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Iz občin, Kultura

Prejemniki priznanj 
Občine Solčava

Naziv častni občan Občine Solčava
- Stanislav Ošep 
za nesebično medicinsko pomoč, sočutje 

do sočloveka in pozitiven odnos do vsega 
solčavskega

- Vladimir Prelesnik 
za 50-letno vodenje solčavskega cerkvenega 

pevskega zbora in prenašanje pozitivnega od-
nosa do cerkvenega petja in glasbe na mlajše 
generacije

Priznanja Občine Solčava
- Marija Bezovšek za pionirsko delo pri uve-

ljavljanju in spodbujanju razvoja turizma na 
solčavskih kmetijah

- Kristina Golob za glasbeno udejstvovanje 
v domačem kraju

- Vojteh Klemenšek je zasluge pri razvoju 
kraja in lokalne samouprave

- Avgust Lenar za zasluge pri ustanavljanju 
športnega društva in na področju trajnostnega 
razvoja Solčavskega 

- Marta Orešnik za izjemno delo na področju 
prepoznavanja in ohranjanja solčavskega go-
vora ter na področju prepoznavanja, zbiranja in 
ohranjanja vsebin o Solčavanih

- Rajko Rudnik za aktivno delo na športnem 
področju

- Martina Štiftar za ustanovitev in dolgole-
tno vodenje ženskega pevskega sestava

Priznanja županje Občine Solčava
- Elektro Celje d. d. za odzivnost in požrtvo-

valno delo pri odpravljanju posledic lanskoletne 
vremenske ujme

- Franc Podbrežnik st. za dolgoletno aktiv-
no udejstvovanje v lokalni skupnosti in dru-
štvih

- Matjaž Ramšak za odlično vodenje šta-
ba Civilne zaščite in Prostovoljnega gasilskega 
društva Solčava 

- Športno društvo Solčava za 40 let nepre-
kinjenega delovanja v skladu z društvenim pos-
lanstvom

Plakete za več kot 20-letno aktivno delo v 
ŠD Solčava

- Bernardka Ipavec 
- Rajko Rudnik 
- Katarina Prelesnik 
- Franci Čas ml.
- Marjan Ipavec 

MOZIRJE

Dobrodelna razstava Vladimirja Parežnika
Vladimir Parežnik v svojem likovnem salonu 

na Levstikovi 9 v Mozirju v mesecu avgustu raz-
stavlja imaginarna likovna dela različnih zvrsti 
– perorisbe v tušu, pastele, olja, jedkanice, tem-
pere in dela v kombiniranih tehnikah. Motivi za-
jemajo od cvetja, rastlinstva in živalstva do na-
mišljenih vesoljskih tvorb. Velikost slik je od 20 

cm do enega metra, večina jih je okvirjenih in 
pod steklom. Celoten iztržek od prodaje, po od-
bitku stroškov okvirjanja, bo Parežnik namenil 
plačilu dnevnega toplega obroka brezdomcem 
v okoliških krajih – Šoštanju, Velenju, Žalcu, Ce-
lju in Kamniku.

KF

4. SAMOSTOJNA RAZSTAVA LIKOVNIH DEL ROSANE ŠTIGLIC

Mojstrica cvetličnih tihožitij

Zbrane pred Fašunovo hišo je skozi odprtje razstave popeljala Ivica Orešnik. 
(Foto: Barbara Rozoničnik) 

V okviru Flosarskega bala in v organizaciji Za-
voda Savinja je v Fašunovi hiši na Ljubnem ob 
Savinji v ponedeljek, 30. julija, potekalo odpr-
tje četrte samostojne razstave likovnih del Ro-
sane Štiglic. 

NAVDIH ZA MOTIVE IZ DOMAČEGA OKOLJA
V idiličnem okolju visokogorske kmetije v Te-

ru, kjer Rosana živi z možem Bernardom in še-
stimi otroki, običajno najde tudi navdih za no-
ve slikarske motive. Slika že od rane mladosti, 
zadnjih osemnajst let pa se aktivneje ukvarja s 
slikanjem v tehniki akril na platnu, k čemur jo 
je spodbudil soprog. Za podlago občasno upo-
rablja tudi druge materiale, kot so stara opeka, 
lesene deske in vezane plošče. Poleg motivov 
cvetja, ki je tema tokratne razstave, riše tudi kra-
jine, tihožitja, domačije in akte. 

MOJSTRICA CVETLIČNIH TIHOŽITIJ
Za spremno besedo k odprtju razstave je pos-

krbel slikar Jure Godec, ki pravi, da je pridev-
nik »ljubiteljska« slikarka pri Rosani potrebno 
razumeti v pozitivnem smislu. Odkar je pričela 
ustvarjati z akrilnimi barvami, je postala mojstri-
ca zlasti cvetličnih tihožitij. Njena dela so barvi-

ta in izražajo življenjsko radost, naslikana so z 
veliko mero občutka za harmonijo barv, cvetje 
pa je naslikano tako, da je prostor ustrezno izra-
bljen, je še povedal Godec.   

NJEN VSAKDAN ZAPOLNJUJE 
TUDI GLASBA

Rosano poleg slikarskega krasi tudi glasbeni 
talent. Poleg delovanja v vse bolj prepoznavnem 
kvartetu Štiglic, kjer prepeva s svojimi hčerami, 
je zborovodkinja ženskega pevskega zbora Jut-
ro iz Radmirja, skupaj z družino pa se udejstvuje 
na različnih prireditvah v občini in širše. 

Ob odprtju razstave je spregovoril tudi župan 
občine Ljubno Franjo Naraločnik, zbrane pred 
Fašunovo hišo pa je skozi dogodek s spremno 
besedo popeljala Ivica Orešnik. Za glasbeno 
doživetje so poskrbele članice kvarteta Štiglic.

Barbara Rozoničnik

18 let
se Rosana Štiglic aktivno ukvarja s 
slikanjem v tehniki akril na platnu.
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Ljudje in dogodki

58. FLOSARSKI BAL NA LJUBNEM OB SAVINJI

Izjemen zaključek z etno povorko in tradicionalnim krstom
Turistično etnografska priredi-

tev 58. Flosarski bal se je konča-
la v nedeljo z izjemno  povorko lju-
benskih društev in vseh zaselkov, 
z vdiranjem in splovitvijo flosa, tra-
dicionalnim krstom zelenca, ki je 
flosar postal, in veliko zabavo z an-
samblom Saša Avsenika. Ljubno je 
prvo avgustovsko nedeljo spet za-
žarelo kot turistični biser Zgornje 
Savinjske doline. 

ETNO POVORKA PRITEGNILA 
MNOŽICO OBISKOVALCEV

Izziv za Ljubence in ljudi iz ne-
katerih drugih krajev Zgornje Sa-
vinjske doline je bil najti in uspo-

sobiti staro opremo, orodja in pri-
pomočke za nekdanja obrtniška 
in gospodinjska dela na podeže-
lju, povezana s pitno vodo. Pri-
kaz opravil, domače in oblačil-
ne kulture, v povezavi z gozdom, 
kmetovanjem in flosarijo, je bil ob 
komentarjih voditeljskega para 
Marjete Zagožen in Nejca Sla-

pnika v vročem popoldanskem 
soncu s strani obiskovalcev zelo 
dobro sprejet.

ZGODBE NA TRAKTORSKIH 
PRIKLOPNIKIH

Sprevod se je vil od Foršta do 
Placa in naprej proti Vrbju. Na če-
lu konjeniki s slovensko, ljubensko 
in flosarsko zastavo, sledil je pihal-
ni orkester Zgornje Savinjske doli-
ne, nato pa v zloščenem starodob-
niku fordu mustangu občinska gos-
poda z gostom - botrom zelenca. Na 
traktorskih priklopnikih so se odvi-
jale zgodbe, ena bolj zanimiva od 
druge. Prikazali so izdelavo cevi za 

»štepihe« in lesene žlebove, vrtanje 
lesenih cevovodov, pranje peric na 
studencih in ob potokih ter kuhanje 
»žajfe« z namakanjem »cot«, ohra-
njanje zdrave studenčnice in pitne 
vode v vodohranih, zbiranje strešne 
mehke vode za zalivanje vrtov idr.

PRAVA PAŠA ZA OČI 
Potrebo po vodi, svoj čas edinem 

gasilnem sredstvu, in starodavno 
požarno brambo v kontrastu z naj-
novejšo tehniko so prikazali gasilci 
PGD Ljubno in Radmirje. Prava pa-
ša za oči je bila tehnična dediščina 
Zgornjesavinjskih starodobnikov in 
poročni sprevod s kitenjem iz do-
mačega cvetja. Druščino so spre-

mljali ljudski muzikanti, ki so že od 
nekdaj del vsakega druženja, bodi-
si v žalosti bodisi v veselju. 
BOŠTJAN PODKRIŽNIK NOV ČLAN 

FLOSARSKE DRUŠČINE 
Flosarsko društvo Ljubno ima v 

Sloveniji velik sloves, saj že več kot 
pol stoletja ohranjajo avtohtono tra-
dicijo, trenutno pod vodstvom Da-
vida Pečnika. Tokrat je čast posta-
ti član flosarske druščine pripadla 
zelencu Boštjanu Podkrižniku, po 
domače Fužirju iz Tera, ki je moral 
ušpičiti kol in zadovoljivo odgovo-
riti na vsa težka vprašanja stareši-
ne, nato pa je bil deležen škafa Savi-
nje skozi rešeto na glavo. S prisego 

»spoštoval bom flosarske postave 
in delal v duhu našega poslanstva« 
je ob botru Romanu Moškotevcu, 
direktorju podjetja VOC Celje, pos-
tal pravi ljubenski flosar. S pošteno 
dozo rdečega vina je po prestanih 
skušnjah odplaknil že zadnjo zelen-
kasto navlako.  

PRED ŽUROM Z AVSENIKI ŠE 
DOBRODELNA NABIRKA

Preden so vzeli v roke inštru-
mente člani ansambla Saše Avse-
nika in dobro razpoložene prite-
gnili na plesno ploščad, so v Vrbju 
opravili še dobrodelno nabirko de-
narnih sredstev za potrebe invali-
dnega Denisa iz ljubenske družine 
Jakop in nagradili najboljše tekmo-
valce popoldanskega hitrostne-
ga kiparjenja z motornimi žagami. 
Zmagal je Matija Vavdi pred Jer-
nejem Verbučem, tretji je bil Gre-
gor Tršar, več o tem pa v prihodnji 
številki Savinjskih novic. 

Tekst in foto: Jože MiklavcObredno zlivanje škafa Savinje na glavo novega flosarja

Domačini iz Primoža so – kot nekoč njihovi predniki - vrtali cevi za 
lesen vodovod. 

Starodobniki so bili tudi v flosarski povorki prava paša za oči.

Martin Juvan - Čuks je prevzel veslo in flos je odplul proti 
Grušoveljskemu jezu.
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Zgodovina in narodopisje

Iz zapisov 
Aleksandra Videčnika

V boju za delavske pravice

Les s Klemenče jame
Nekdanje posestvo Klemenško-

vih v Solčavi je obsegalo poleg višin-
ske kmetije in žage še obsežne goz-
dove. Takšni so bili tudi na področju 
Klemenče jame. Pred drugo svetov-
no vojno, leta 1938, so se odločili za 
posek kakih 800 m3 smrekovega le-
sa. To so bila lepa drevesa in obetal 
se je dober izkupiček, čeprav je bilo 
treba prej razmisliti, kako spraviti to 
količino lesa v dolino. 

ODLOČITEV ZA ŽIČNICO
Pravih možnosti Jože Klemen-

šek, ki je gospodaril na kmetiji, ni 
videl. Na eni strani povsem nepre-

hodno zemljišče, na drugi pa pre-
pad kakih 200 m globoko. Brat 
Kristl, ki je bil izučen mehanik in 
je sicer delal v Ljubljani, je bil tis-
ti čas doma. Njegove tehnične spo-
sobnosti in domiselnost starih riž-
mojstrov pa seveda nekaj tveganja 
in odločitev je padla. Naredili bodo 
žičnico, po kateri bodo les spuščali 
preko prepada v dolino na Plesni-
kovo ravno. To ni bilo niti najmanj 
enostavno, če so hoteli napravo 
narediti doma in iz lesa, s katerim 
so razpolagali na planini.

Nadaljevanje prihodnjič.

Pri raziskovanju zgodovine de-
lavskega gibanja v naši dolini so 
bile odkrite zanimive podrobnosti 
o časih pred drugo svetovno voj-
no in o prizadevanjih takratnega 
delavskega razreda za svoje pra-
vice. V Vologu so bile najdene li-
stine, ki pričajo, da je v Zadrečki 
dolini, bolje v Šmartnem ob Dre-
ti, vodil lesno skupino Jugoslovan-
ske strokovne zveze Jože Purnat. 
Ohranjen je tudi popoln seznam 
članov.

TEŽAVE SINDIKALNO 
ORGANIZIRANIH DELAVCEV
Eden teh je bil Anton Levar iz 

Spodnjih Kraš, ki je nazadnje de-
lal na žagi Jožeta Glojeka. Leta 1982 
je v pogovoru za Savinjske novi-
ce obudil spomin, kakšne težave 

so imeli delavci, ki so se včlanili v 
omenjeno organizacijo. Tudi njega 
bi gospodar nagnal, če se zanj ne 
bi potegnil gospodarjev sin Ivan.

POGAJANJA V GORNJEM 
GRADU

Levar se je spominjal, da so or-
ganizatorji prihajali z Ljubnega 
ob Savinji, na pogajanjih za pla-
če pa so sodelovali tudi predstav-
niki Jugoslovanske strokovne zve-
ze iz Ljubljane. Vseh se ni spomnil, 

omenil je le dva priimka: Grošelj in 
Brtoncelj. Spomnil se je tudi poga-
janj na takratnem srezkem načel-
stvu v Gornjem Gradu, ki jih je vo-
dil srezki načelnik Mlinar – Cigale. 
Le-ta naj bi bil naklonjen zahtevam 
delavcev. 

USPEŠNA SINDIKALNA 
ORGANIZACIJA

Kot je povedal Levar, je bilo kar 
nekaj primerov, ko so sindikalno 
organizirane delavce delodajal-
ci nagnali z dela, nato pa je sin-
dikalna organizacija preko sodi-
šča uspela zagotoviti nadome-
stilo izgubljenega dohodka. Tovr-
stno sindikalno organiziranje se 
je začelo okoli leta 1937, razlog pa 
je bila velika gmotna stiska delav-
cev. V posebno težkem položaju 
so se znašli lesni delavci, nekoliko 
bolje se je godilo splavarjem. Po 
kriznem obdobju v tridesetih le-
tih je postajalo življenje vse bolj 
neznosno, delodajalci pa vse bolj 
izkoriščevalski.
MNOGI V FRANCIJO S TREBUHOM 

ZA KRUHOM
Žagar je dobil okoli leta 1934 32 

din od flosa, kar je pomenilo, da 
je za dan trdega dela (16 do 18 ur) 
dobil največ 12 din. Posebno lesni 
trgovci so hudo izkoriščali delav-
ce, zato jih je mnogo šlo za kru-
hom v Francijo. Ko je bila sklenje-
na kolektivna pogodba z deloda-
jalci, je bilo bolje, vendar so ved-
no znova morali delavci postavlja-
ti zahteve za izboljšanje delovnih 
pogojev.

ORGANIZIRANI SPLAVARJI, 
TESAČI IN ŽAGARJI

»Kot žagar sem delal pri Cirilu 
Prazniku v Kokarjah,« je povedal 
eden od organizatorjev lesnih 
delavcev v Zadretju, Alojz Ci-
gale iz Potoka. »Začelo se je le-
ta 1937, ko je z Ljubnega prihajal 
k nam Franc Nareks. Bil je pobu-
dnik organiziranosti, vodil je ses-
tanke in prenašal navodila za de-
lo v Jugoslovanski strokovni zve-
zi. Organizirali smo se splavarji, 
tesači in žagarji. Sedež organiza-
cije je bil v Šmartnem, kjer je bilo 
tudi največ delavcev. Za naše ob-
močje sva bila delavska zaupni-
ka Anton Levar in jaz. Spominjam 

se, kako smo se dvakrat na srezu 
v Gornjem gradu pogajali z delo-
dajalci za boljše plače in delov-
ne pogoje. 
DELODAJALCI JIM NISO PUSTILI 

DO BESEDE
Prvič smo se sestali pod vod-

stvom namestnika srezkega načelni-
ka, ne spominjam se njegovega ime-
na. Takrat nam delodajalci sploh ni-
so pustili do besede. Ko so nas krep-
ko ozmerjali, so zapustili sobo in jaz 
sem srezkemu uradniku očital, da te-
ga ni preprečil in ni zagotovil bese-
de tudi nam, delavcem. To ga je pri-
zadelo, zato je stopil za delodajalci in 
jih privedel nazaj v urad. Sklenili smo, 
da se dobimo ponovno. 

ZA VEČJE PLAČE IN PLAČILO V 
ČASU POPRAVILA ŽAG

Drugič je vodil razpravo sam 
srezki načelnik Mlinar - Ciga-

le, ki je od vsega začetka v re-
du vodil pogajanja. Takrat je šlo 
za večje plače in za plačilo v ča-
su popravljanja žag. Veljalo je na-
mreč pravilo, da je žagar moral 
brez plačila popravljati žago, tudi 
če je popravilo trajalo več dni. Te-
mu smo se uprli. Najprej smo ime-
li za flos 50 din, pozneje 80 din, 
takrat smo pa zahtevali 100 din od 
flosa, saj so se življenjski stroški 
močno povečali.

Sklenili smo v tem smislu tudi 
kolektivno pogodbo, ki je nekateri 
delodajalci sprva niso hoteli priz-
nati, vendar so pozneje klonili. Se-
veda ne bi uspeli brez dobre orga-
niziranosti. 

KDO BO KOGA
Delodajalci so nam očitali na 

prvem srečanju v Gornjem Gradu 
komunizem, takrat pa jim je Levar 
dejal, da se oni vozijo z avtomobili, 
ki so jih kupili za naše žulje. Najbolj 
glasen je bil takrat Poznič - Kveder 
iz Šokata. 

TUDI »ADVOKAT« NI 
POMAGAL

Na drugem sestanku so imeli 
delodajalci s seboj svojega »advo-
kata«, lesnega trgovca Jožeta Fle-
reta iz Kokarij, ki je bil daleč nao-
koli znan kot dober govornik. Bil je 
premožen in je prav takrat namera-
val postaviti lastno parno žago. To-
da tudi njegov dar govora ni poma-
gal, zmagala je odločnost delavcev 
in naša organizacija,« je zaključil 
svoje spomine Alojz Cigale.

Anton Levar

Alojz Cigale
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Organizacije, Oglasi

SKUPINA ZA DOBRODELNOST DEKANIJE GORNJI GRAD

Dobrodelna tombola za misijon Toneta Kerina
Skupina za dobrodelnost De-

kanije Gornji Grad v sodelovanju 
s Škofijo Celje prireja v nedeljo, 2. 
septembra, v Solčavi tretjo dobro-
delno misijonsko tombolo. Zače-
tek misijonskega dogajanja bo ob 
10. uri v župnijski cerkvi v Solčavi 
s sveto mašo, ki jo bo daroval celj-

ski škof Stanislav Lipovšek. 
Dogajanje se bo nato preselilo 

na prireditveni prostor z uradnim 
pričetkom tombole ob 12. uri. Vodi-
telji prireditve bodo Franci Podbre-
žnik, Nejc Slapnik in Andreja Len-
ko. Nastopili bodo mnogi lokalni in 
zunanji glasbeniki. 

Udeležence tombole bo nago-
voril Tone Kerin, misijonar na 
Madagaskarju, na najnevarnej-
šem območju misijona Befotaka. 
Kot sam pravi, je to »na koncu 
sveta, pa še malo desno«. Poskr-
bljeno bo tudi za pester kultur-
no zabavni program z bogato du-

hovno vsebino, tudi za najmlajše. 
Sredstva, zbrana na dobrodel-

ni misijonski tomboli, bodo name-
njena za misijon Toneta Kerina – za 
pozabljene, še posebej pa za ure-
ditev košarkarskega igrišča. Pri 
nas ga ima vsaka šola, pri njih pa ... 

PR

DRUŠTVO UPOKOJENCEV MOZIRJE

V sedmih mesecih sedem 90-letnikov
V Društvu upokojencev Mozir-

je so si skupaj s sodelavci projek-
ta Starejši za starejše zadali za cilj, 
da v letu 2018 obiščejo vse občane 
Občine Mozirje, ki bodo letos do-
polnili 90 let.

Najprej so obiskali Frančiško 
Jurkovnik iz Mozirja. Sprejela jih je s 
prisrčnim nasmehom, ob prijetnem 
klepetu je čas obiska hitro minil. Na-

slednja jubilantka je bila Petkovska 
mama – Amalija Hrastnik iz Lepe 
Njive. Ko so jo presenetili z obiskom, 
je čistila gobe in z veliko pozitivne 
energije razvedrila tudi obiskoval-
ce. Za zaključek jim je zaigrala ne-
kaj poskočnih viž na sintetizator. 

V mesecu juniju so obiskali 
Ljudmilo Završnik iz Radegunde. 
Pričakala jih je na bolniški postelji, 

trenutno je na okrevanju v Laškem 
in v društvu upokojencev upajo, da 
bo spet »hodila«. 

V mesecu juniju je jubilej prazno-
vala tudi Marija Grlica, ki je bila v 
domu v Šentjurju. Uspeli so ji čes-
titati le z vizitko, ker je julija umrla.

Med letošnjimi slavljenci sta tu-
di zakonca Antonija in Franc Bri-
tovšek. Med prijetnim druženjem, 

polnim pozitivne energije, so pred-
stavniki Društva upokojencev Mo-
zirje izvedeli, da sta letos slavila tu-
di 68 let skupnega življenja. 

Vsem jubilantom so zaželeli še 
veliko zdravih let in pozitivne ener-
gije, ki so je bili deležni tudi obisko-
valci, za kar se jim najlepše zahva-
ljujejo.

Marija Franko

Na obisku pri Amaliji HrastnikLjudmila Završnik je obiskovalce pričakala na bolniški postelji.

Prisrčen nasmeh Frančiške JurkovnikAntonija in Franc Britovšek sta letos slavila tudi 68 let skupnega 
življenja.
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV LJUBNO OB SAVINJI

Sprostitev ob družabnih pogovorih in dobri glasbi

Lepa množica ljubenskih upokojencev se je srečala že dvanajstič zapored. 
(Foto: Jože Miklavc)

V naboru prireditev v sklopu tritedenskega 
praznovanja na Ljubnem ob Savinji so se na le-
tnem druženju v Vrbju srečali člani tamkajšnje-
ga društva upokojencev. Več kot 160 udeležencev 
sta nagovorila predsednik društva Jože Vodušek 
in župan Občine Ljubno Franjo Naraločnik.

UPOKOJENCI POMEMBEN DEL LOKALNE 
SKUPNOSTI 

Jože Vodušek je članice in člane povabil k 
veselemu druženju in sodelovanju pri prihod-

njih društvenih aktivnostih, Franjo Naraločnik 
pa je izrazil zadovoljstvo, da se je na sreča-
nju zbralo lepo število od skoraj 400 včlanje-
nih upokojencev. »S svojim delom tudi v viso-
kih letih dokazujete, da ste pomemben del na-
še družbe in lokalne skupnosti. Zaslužni ste za 
marsikaj v našem kraju, zato se vam zahvalju-
jem v imenu ostalih občanov in tudi v svojem 
imenu, v okviru možnosti vam bomo pomagali 
tudi v prihodnje.« 

ZABAVA S SVERJANSKIMI GADI
Srečanje s pogostitvijo so okvirili muzikantje, 

tudi samo večinsko »oldtimerji«, Sverjanski ga-
di, ki v vročem popoldnevu niso grizli, so pa do-
padljivo peli in igrali, da so se nekateri kljub vi-
soki temperaturi zavrteli pod streho prireditve-
nega šotora.

Jože Miklavc

Joža Pahič, 
članica Društva 
upokojencev 
Ljubno ob Savinji:

»Vesela sem, da 
se lahko na vsakole-
tnem srečanju dru-
žim s prijatelji in so-
vaščani, saj lahko 
tako obujamo spo-

mine na dobo zaposlitve in tiste »zlate« čase, ko 
je bilo za delavce in državljane veliko bolje poskr-
bljeno kot v četrt stoletja naše nove države. Orga-
nizatorjem in vodstvu našega društva želim vse 
najboljše.«
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV NAZARJE 

»Za učenje, oddih in dobro voljo ni nikoli prepozno« 

Nazarski upokojenci pri spomeniku Aleksandru Makedonskemu v Skopju 
(Foto: arhiv Vere Pečnik)

V Društvu upokojencev Nazarje so potrebo-
vali malce počitka po obisku pobratene občine 
Miren in tamkajšnjega društva upokojencev, a 
so že kmalu za tem realizirali ambiciozen načrt, 
za katerega so varčevali skoraj od začetka leta, 
da gredo na ogled Makedonije.

OBILJE SPOMENIKOV V SKOPJU
»Bilo je tako, kot je obljubljal naš vodič,« je 

povedala predsednica Društva upokojencev Ve-
ra Pečnik. »Čudovit vodič, ki je bil prava enci-
klopedija podatkov, imeniten avtobus, odlična 
šoferja in prelepa pot. Po nočni vožnji nas je v 
Skopju čakal okusen in obilen zajtrk, tako da po 
njem in po dobri kavici nismo čutili utrujenosti. 
Ogledali smo si Čaršijo, Kuršumli han, trdnjavo 

Kale, Kamniti most, Begovo džamijo, cerkev sv. 
Spasa in nove spomenike. Kar ne moreš verje-
ti, koliko jih imajo. 
KULTURNE ZNAMENITOSTI MAKEDONSKEGA 

BISERA
Pot smo nadaljevali proti makedonskemu bi-

seru, Ohridu. Nastanjeni smo bili v lepem, pri-
jaznem hotelu tik ob jezeru. Po krajšem počitku 
smo si ogledali kulturne znamenitosti, ki s svo-
jimi arhitektonskimi zasnovami ohranjajo njiho-
vo tradicionalno življenje: cerkev sv. Sofije iz 11. 
stoletja, sv. Klimenta iz 13. stoletja in njihov ro-
kodelski ter trgovski del mesta - nepozabno in 
vredno ogleda. Po obilni večerji smo čas name-
nili druženju.

BOGATA VINOGRADNIŠKA DEŽELA
Po zajtrku smo nadaljevali pot pod planino 

Galičica mimo Prespanskega jezera do Bitole, 
kjer je sledil ogled mesta, in nato proti območju 
vinogradov, kjer smo imeli pokušino vin in ogled 
vinske kleti Tikveš. Pot nas je naprej vodila skozi 
sotesko reke Vardar, mimo Kumanovega v Srbi-
jo. V Nišu nastanitev v hotelu, večerja in nočitev.

DOŽIVETJE MIRU IN SPOKOJNOSTI 
Po zgodnjem zajtrku smo se napotili proti Pa-

račinu, kjer smo si ogledali mesto in nekdanjo 
vojašnico, nato pa proti Čupriji na ogled prele-
pega samostana Ravanica. Pogled nanj v člove-
ku zbudi občutke miru in spokojnosti. Ustanovi-
la sta ga legendarni knez Lazar in kneginja Mi-
lica. 

V NEPOZABEN SPOMIN IN OPOMIN
Sledila je vožnja proti Kragujevcu, ogled mes-

ta »fičkov« in nato še ogled Muzeja 21. oktobar 
in spominskega obeležja streljanja talcev. Ob 
tem se je marsikdo med nami spomnil Krva-
ve bajke Desanke Maksimovič, ki je pretreslji-
vo opisala smrt nedolžnih dijakov. Vsem nam in 
prepričani smo, da vsem, ki si to obeležje ogle-
dajo, v nepozaben spomin in opomin. Koliko di-
jakov, koliko nedolžnih žrtev ...

PRIHODNJE LETO NA NOVO POTOVANJE
Kar malce zamorjeni smo v tišini nadaljeva-

li pot proti domu,« je sklenila svoj kratek poto-
pis Vera Pečnik in napovedala, da z novim letom 
začnejo z varčevanjem za novo, dolgo, zanimivo 
in poučno potovanje. »Za učenje, oddih in dobro 
voljo ni nikoli prepozno,« je dodala in s tem se je 
mogoče zlahka strinjati.

KF

LJUBNO OB SAVINJI

Pohodniki so se podali k sv. Primožu

Le peščica pohodnikov se je v vročem 
popoldnevu podala na priljubljeno 

pohodniško točko Ljubencev. (Foto: ŠMS)

Planinsko društvo Ljubno ob Savinji je v če-
trtek, 2. avgusta, organiziralo pohod na Primož. 
Peščica pohodnikov, ki jih vročina ni ovirala, se 
je zbrala pri šoli in se podala na pot. 

Med potjo so imeli več postankov, daljšega 
so si privoščili na kmetiji Sedelšak, nato pa so 
se podali do cerkve na Primožu. Primož je sicer 
priljubljena pohodniška točka domačinov. Od 
Ljubnega do cerkve sv. Primoža je dobrih štiris-
to metrov višinske razlike, hoja pa traja približ-
no eno uro. 

ŠMS
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KAJ POLETI BEREJO ZGORNJESAVINJČANI

Najbolj iskana so dela slovenskih avtorjev
Poletje je čas, ko zaradi letne-

ga dopusta po knjigi poseže tudi 
marsikdo, ki si tekom leta branja 
ne privošči. Zato sta meseca julij in 
avgust v enotah Osrednje knjižnice 
Mozirje že tradicionalno po obisku 
in izposoji med najmočnejšimi me-
seci v letu. Knjižne police so pred-
vsem v osrednji knjižnici v Mozirju 
opazno izpraznjene in s tem dober 
pokazatelj, katere knjige so med 
bralci najbolj zaželene.

SLOVENSKI KRIMINALKI 
»OKUŽILI« TUDI 

ZGORNJESAVINJČANE
Kot opažajo v Knjižnici Mozirje, je 

sta slovenski knjižni uspešnici Jeze-
ro Tadeja Goloba in Pogodba Mojce 
Širok »okužili« tudi Zgornjesavinjča-
ne. Pogodba je bila v obdobju od 1. 
junija do konca julija rezervirana 
20-krat, za knjigo Jezero pa sicer re-
zervacij v tem obdobju ni bilo veliko, 
je pa po številu izposoj na tretjem 
mestu (21 izposoj). Jezero je v obto-
ku namreč že od leta 2016, za razli-
ko od Pogodbe, ki je izšla v tem letu. 
PRILJUBLJENE TUDI BIOGRAFIJE 

ZNANIH SLOVENCEV 
V trendu pa niso zgolj slovenske 

kriminalke, med bralci so v zadnjih 
letih zelo priljubljene tudi biogra-
fije znanih Slovencev in esejistika 
slovenskih avtorjev. Tudi  na tem 
področju Zgornjesavinjčani ne za-

mujajo. Statistični podatki za vse 
enote Osrednje knjižnice Mozirje 
za prej omenjeno obdobje kažejo, 
da je po številu izposoj na prvem 
mestu biografija Milene Zupančič 
Kot bi luna padla na zemljo avtorja 
Tadeja Goloba. Knjiga je bila izpo-
sojena 23-krat, v istem obdobju je 
bila na prvem mestu tudi po števi-
lu rezervacij (22). 

Med bolj iskanimi biografijami je 
že več let knjiga Vesne Milek Cava-
zza, v vseh krajevnih knjižnicah je 
bila v začetku avgusta izposojena 
biografija Tine Maze Jaz, Tina, prav 
tako spomini v naši dolini živeče-
ga patra Karla Gržana Jaz, Čar-
li Čeplin. Mozirski knjižničarji pre-
cejšnje povpraševanje beležijo tu-

di po biografiji dr. Petra Čeferina 
Nespodobni odvetnik, ki jo je prav 
tako spisal Tadej Golob. 

VEDNO ISKANA ESEJISTIKA
Pa omenimo še esejistiko. Oba 

dela knjige Ogenj, rit in kače niso 
za igrače Milene Miklavčič sta bila 
rezervirana 9- oziroma 8-krat. Vse-

skozi je povpraševanje po tekaško-
-pohodniško obarvanih knjigah 
Sama Ruglja, njegovo zadnje de-
lo nosi naslov Triglavske poti. Čla-
ni mozirske knjižnice povprašujejo 
tudi po kolumnah Mihe Šaleharja 
z naslovom Duh česa. Spregledati 
ne smemo priljubljenosti romanov 
Draga Jančarja, letošnjega vnovič-
nega dobitnika nagrade Kresnik. V 

začetku avgusta je bilo v krajevnih 
knjižnicah naše doline izposojenih 
kar 25 njegovih del.

NAJBOLJ ISKANI TUJI AVTOR 
NORVEŽAN

Na področju tujega leposlovja je 
najbolj iskani tuji avtor že kar ne-
kaj časa Norvežan Jo Nesbø, ka-
terega štiri trenutno najbolj brana 

dela (Žeja, Ščurki, Sin in Macbeth) 
so bila v času od junija do konca 
julija rezervirana 36-krat. Izposoje-
nih je tudi večina njegovih ostalih 
kriminalk. Tudi širše gledano so v 
zadnjih letih skandinavski pisate-
lji med našimi bralci izredno pri-
ljubljeni. 

V Knjižnici Mozirje pri navajanju 
priljubljenega branja ne pozabijo 
omeniti priljubljenosti romantičnih 
in erotično obarvanih romanov, po 
katerih posega predvsem ženski 
del članstva. Med najbolj priljublje-
nimi avtoricami teh lažje berljivih 

25 del 
Draga Jančarja je bilo v začetku 
avgusta izposojenih v krajevnih 
knjižnicah naše doline.

del so Susan Elizabeth Phillips, Li-
sa Kleypas, Marie Force in Jodi El-
len Malpas. 

Pri resnem tujem leposlovju mo-
zirski knjižničarji po iskanosti iz-
postavljajo japonskega pisatelja 
Harukija Murakamija, lanskega do-
bitnika Nobelove nagrade za knji-
ževnost Kazua Ishigura in Pulitzer-
jevo nagrajenko Dono Tartt, v zad-
njem času pa je med člani knji-
žnice znova veliko zanimanja za 
kultnega pisatelja Georga Orwella.
ZBIRKA PET PRIJATELJEV OSTAJA 

»OBVEZNO« MLADINSKO 
BRANJE

Sprehod skozi mladinski odde-
lek Knjižnice Mozirje pozornemu 
obiskovalcu hitro razkrije, kateri 
deli knjižnih polic so prazni. Med 
obvezno poletno mladinsko branje 
že dolga leta sodijo knjige iz zbirke 
Pet prijateljev avtorice Enid Blyton, 
v zadnjih letih pa so med mladimi 
bralci zelo priljubljene tudi zbirke 
Grozni Gašper Francesce Simon, 
Zguba - dnevnik Rachel Renée 
Russell, Brina Brihta Sally Rippin 
in zgodbe o Harryju Potterju J. K. 
Rowling. Med slovenskimi mladin-
skimi pisatelji že leta med najbolj 
priljubljenimi vztrajata Primož Su-
hodolčan in Miki Muster z večino 
njunih del. 

Tatiana Golob

Sprehod skozi mladinski oddelek Knjižnice Mozirje pozornemu 
obiskovalcu hitro razkrije, kateri deli knjižnih polic so prazni. 

(Foto: Tatiana Golob)

Preporod slovenske pisane besede
Tako velika priljubljenost slovenskih avtorjev, kot smo ji priča danes, je 

bila pred dobrim desetletjem nepredstavljiva. Gre dobesedno za preporod 
slovenske pisane besede. V Zgornji Savinjski dolini je k temu zagotovo pri-
pomogel projekt Osrednje knjižnice Mozirje Bralna značka za odrasle, ki 
na seznamu tridesetih knjig ponuja polovico slovenskih avtorjev. Med pet-
desetimi najbolj iskanimi knjigami letošnjega poletja je po zaslugi bralne 
značke kar 14 del slovenskih avtorjev. Nov priporočilni seznam knjig za bral-
no sezono 2018/2019 so knjižničarji že pripravili. Vse, ki se želijo priključiti 
skupnemu branju, seznami čakajo v vseh krajevnih knjižnicah.



Savinjske novice št. 32, 10. avgust 201820

Ljudje in dogodki, Oglasi

ŠPASNE VODNE IGRE V SOLČAVI

Prenašanje vode na »sto in en 
način«

Spominsko fotografiranje se je pričelo v vodi in končalo s 
podelitvijo nagrad na suhem.

Športno društvo Solčava je v ne-
deljo, 29. julija, pripravilo Špasne 
vodne igre. Solčavani so imeli pri-
ložnost pokazati, kako so kompati-
bilni z vodo, za kar so imeli na voljo 
sedem različnih iger.
VODA ZA »DOMORODCE« PRAVA 

BURLESKA
Moderator Franci Podbrežnik – 

Solčavski je uvodoma pojasnil, da 
je voda za »domorodce« prava bur-

leska. Z vodnimi igrami se je ures-
ničil »sen marsikaterega Solčava-
na in Solčavanke, navajenega na 
vodo 0,7«. Očitno voda v najsever-
nejši zgornjesavinjski občini res ni 
čislana, saj so se za sodelovanje 
prijavile le tri ekipe, in sicer Žvajga, 
Št (avtohtoni domačini) in Št paršu 
(Solčavani in Solčavanke, ki so se 
tja priselili zaradi ljubezni do par-
tnerja ali solčavske zemlje).
PRENAŠANJE VODE NA »STO IN 

EN NAČIN«
Ker je bila rdeča nit Špasnih iger 

voda, so jo zbirali na različne nači-

Štafetno prenašanje vode v posodi preko glave se je izkazalo kot 
bolj zahtevno od pričakovanj tekmovalcev. 

ne. Preizkusili so, koliko jo je mo-
goče prenesti v škornju, ki mora 
ostati na nogi, jo štafetno v poso-
di prenesti preko glave, loviti vod-
ne balone, v parih nositi lonček vo-
de v ustih, jo v kombinaciji s samo-
kolnico zajemati s skodelico za ka-
vo, jo s slamico prenesti do cilja ali 
pa jo loviti preko ovire. Pri vseh teh 
postopkih je bila časovna omejitev 
tri minute. 

SPOMINSKO FOTOGRAFIRANJE 
V VODI

Že med igrami, zlasti pa na kon-
cu so si bili tekmovalci enotni: 
»Solčavska voda je zakon, predvsem 
Savinja in njeni pritoki.« Zato ni bilo 
presenečenje, da se je spominsko 
fotografiranje pričelo v vodi in kon-
čalo s podelitvijo nagrad na suhem. 
Kdo ima vodo najraje, je pokazal vr-
stni red. Prvo mesto je zasedla Žvaj-
ga, drugi so bili tisti, ki so zaljubljeni 
v domorodce (Št paršu), zadnji pa iz 
gostoljubnosti domorodci (Št).

Tekst in foto: Marija Šukalo
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TENIŠKI TURNIR NA LJUBNEM

Pokal flosarja Sašu 
Rosensteinu

Športni center Jakop je med Flosarskim balom 
gostil teniški turnir za moške, ki je štel za pokal 
flosarja in memorial Franja Jakopa. Sodelovalo je 
trideset tenisačev, ki so se med sabo pomerili na 
en dobljeni niz, do osvojenih devetih iger. Izpadli 
v prvem krogu so se pomerili še v tolažilni skupini. 

Po vseh odigranih dvobojih sta se v finale priča-
kovano uvrstila prva nosilca Mitja Božič, ki je bil 
v polfinalu boljši od Nika Banjeviča, in Sašo Ro-
senstein, ki je premagal Jerneja Retka. V finalni 
predstavi se je zmage z rezultatom 9:5 veselil Ro-
senstein.

Primož Vajdl

SKAVTI IZ BELGIJE TABORILI V DELCAH 

Štirinajst dni bivanja v šotorih in preživetja v naravi

65 skavtov z vodniki je drugo polovico julija preživelo v taboru na prostranem travniku v 
Delcah. (Foto: Barbara Rozoničnik)

V Delcah je na prostranem travniku ob reki 
Dreti taborilo 65 skavtov in njihovih vodnikov iz 
Belgije, natančneje iz Bruslja. Že v začetku mese-
ca so na mesto tabora prispeli vodje in postavili 
tabor, fantje stari od 11 do 18 let pa so se jim prid-
ružili 15. julija in tam ostali do konca meseca.

PRENOČEVALI TUDI PRI NAKLJUČNO 
IZBRANIH DRUŽINAH

Po postavitvi tabora, kar je terjalo kar ne-
kaj časa in fizičnega dela, so skavti pet dni ho-
dili po začrtani poti po okoliških hribih in va-
seh ter prenočevali pri naključno izbranih dru-

žinah. Vodniki so jim v tem času na pot pripe-
ljali le hrano. 

Preostanek časa so skavti bivali v taboru v 
Delcah in se ukvarjali s športom, družabnimi 
igrami in seveda pripravo hrane ter ostalimi op-
ravili, ki so potrebna za preživetje v naravi. Pri-
voščili so si tudi nekaj izletov, med drugim so 
obiskali Ljubljano. 

SKAVTSTVO V BELGIJI PRILJUBLJEN NAČIN 
PREŽIVLJANJA PROSTEGA ČASA

Kot so povedali, vsako leto v tem času s ta-
borom obiščejo drugo državo, običajno Francijo, 
Italijo ali Nemčijo, v Sloveniji so bili prvič. Pravi-
jo, da so skavti v Belgiji zelo razširjeni, poveza-
ni so v skavtski zvezi, ki se deli na več podsku-
pin. Čeprav jim je letošnji julij malo zagodel z 
nestanovitnim vremenom in pogostimi pada-
vinami, so navdušeni nad prijaznostjo domači-
nov, naravnimi lepotami Slovenije, predvsem pa 
prostranimi gozdovi in gorami, ob povratku na-
povedali, da bodo našo deželo še kdaj obiskali. 

Barbara Rozoničnik

MEDENI TEK V GORNJEM GRADU

Vse bolj priljubljen in z vse večjo udeležbo

Pisana druščina tekačev in tekačic na Medenem teku. (Foto: arhiv ŠD Gornji Grad)

Zadnjo soboto v juliju je v Gornjem Gradu po-
tekal Medeni tek, ki ga je organiziralo tamkaj-
šnje športno društvo. Sodelovalo je 64 tekačev, 
od tega 40 na 10-kilometrski razdalji, 24 pa na 
3,3-kilometrski progi. Na daljši razdalji sta bila 
zmagovalca Bernarda Poznič in Tadej Grilc, na 
krajši pa Marija Rup Potočnik in Alen Šubašič. 

NAJMLAJŠI STAR 19, NAJSTAREJŠI 74 LET
Tekmovalci so bili razvrščeni v tri starostne 

kategorije. Zmagovalca v kategoriji do 18 let sta 
bila na 10-kilometrski progi Alja Trupej in Luka 
Rošer, v kategoriji 19-35 let Anja Finkšt in Tadej 
Grilc, v kategoriji nad 36 let pa Bernarda Poznič 
in tekmovalec iz tujine Jankowiak. 

Na krajši razdalji je bil v kategoriji do 18 let naj-
hitrejši Timotej Dobrila, tekmovalk v tej konkuren-
ci ni bilo. V kategoriji 19-35 let sta zmagala Sanja 
Gluič in Alen Šubašič, v kategoriji nad 36 let pa je 

šla zmaga Mariji Rup Potočnik in Igorju Altmerju.
Med najstarejšim in najmlajšim tekmovalcem 

Alojzem Sušnikom in Jarom Žerovnikom je bilo 
kar 55 let razlike, oba pa sta tekla na daljši progi.

ŠMS

55 let 
razlike je bilo med najstarejšim in 
najmlajšim tekmovalcem.
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POLETNA VELIKA NAGRADA V SMUČARSKIH SKOKIH

Zajc v Einsiedelnu znova med 
deseterico

Na tretji posamični tekmi letoš-
nje poletne velike nagrade v smu-
čarskih skokih je Timi Zajc, član 
SSK Ljubno BTC, v švicarskem Ein-
siedelnu znova skočil na zelo dob-
ro 10. mesto. S 112,5 metri in 126,7 
točkami je po prvi seriji zasedal 15. 
mesto, v finalni seriji pa je za raz-

liko od prvih dveh tekem napre-
doval; skočil je 109 metrov in se s 
skupno 250,8 točkami povzpel do 
desetega mesta. Naslednja tekma 
bo jutri na veliki skakalnici v fran-
coskem Courchevelu, kjer bodo že 
danes tekmovala dekleta.

KF

ALPSKO SMUČANJE

Slovenke v Argentino brez 
Tine Robnik

Četverica slovenskih smučark - 
Ana Bucik, Maruša Ferk, Meta Hro-
vat in Klara Livk - se je včeraj od-
pravila na snežne treninge v argen-
tinsko Ushuaio. Na južni polobli bo-
do ostale vse do 3. septembra. Tre-
ner ženskih reprezentanc Denis 

Šteharnik je pojasnil, zakaj v ome-
njeni četverici ni Ane Drev iz Šmar-
tnega ob Paki in Tine Robnik iz 
Luč. Prva bo v tem času trenirala po 
prilagojenem programu, slednja pa 
bo odšla na sneg sredi septembra.

KF

18. NOGOMETNI MEMORIAL IPAVEC-GREGORC

Prehodni pokal v Mozirje 

Mozirska ekipa Zlatorogi se je zasluženo veselila prvega mesta. 
(Foto: Marija Šukalo)

Športno društvo Solčava je s tur-
nirjem v malem nogometu doda-
lo svoj kamenček v mozaik doga-
janj ob tradicionalni turistični pri-
reditvi Solčavski dnevi. Na turnir-
ju se je letos pomerilo enajst ekip 
iz Zgornje Savinjske doline, Šmar-
tnega ob Paki, Ponikve in Šentjurja. 

V tekmi za tretje mesto so po iz-
vajanju kazenskih strelov nogome-

taši Sexy teama premagali Avantu-
riste, v finalu pa so se pomerili Lu-
fterji iz Luč in Zlatorogi iz Mozir-
ja. Po zanimivi igri se je srečanje 
končalo neodločeno z 1:1. Sledi-
li so kazenski streli, pri katerih so 
bili uspešnejši Zlatorogi in zasluže-
no osvojili prehodni pokal za prvo 
mesto.

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO SV. MARTINA MARIJA NAZARET NAZARJE 

Anin pohod na Čreto

Pohodniki so obuditi spomin na čas, ko so ljudje na Čreto hodili peš. 
(Foto: Marija Šukalo)

Kulturno društvo sv. Martina 
Marija Nazaret Nazarje je zadnjo 
julijsko nedeljo pripravilo pohod 
na Čreto, s katerim so obeležili ne-
davni god sv. Ane. Na pot so se po-
dali z Laz preko Tajne in mimo Kre-
pleta do cerkve sv. Katarine. 

V cerkvi so prisostvovali bogo-
služju, ki ga je ob somaševanju 
vranskega župnika Jožeta Turineka 

daroval novomašnik Matic Lesjak iz 
Tabora pri Vranskem. Po maši so se 
podali do koče na Farbanci, kjer so 
se okrepčali in odpočili ter se nato 
vrnili do izhodišča na Lazah. Po be-
sedah predsednice društva Irene 
Vačovnik so želeli s pohodom obu-
diti spomin na čas, ko so ljudje na 
Čreto iz doline hodili peš. 

Marija Šukalo

BINETOV MEMORIAL V MUHARJENJU

Lep dan ob ljubenskem ribniku

Najboljša trojica ribičev, v sredini zmagovalec Miroslav Žaberl. 
(Foto: Primož Vajdl)

V soboto, 28. julija, je na Ljubnem 
ob Savinji potekal Binetov memorial 
v muharjenju. Člani Ribiške družine 
Ljubno ob Savinji vsako leto v času 
Flosarskega bala pripravijo memo-
rial v spomin na bivšega predsedni-
ka Albina Zamernika.

Letos se je tekmovanja udele-
žilo več kot dvajset ribičev; poleg 
domačinov so bili med njimi tudi 
predstavniki bližnjih ribiških dru-

žin. Tekmovanje je potekalo v dveh 
polčasih, ki sta trajala po eno uro. 
V vsakem polčasu so morali ribiči 
ujeti čim večje število rib. Zmagal 
je tisti, katerega ulov je bil najbo-
gatejši. Ob koncu je bil najbolj za-
dovoljen Miroslav Žaberl, na dru-
gem mestu mu je sledil Franc Vo-
dušek, na tretje mesto pa se je uvr-
stil Tilen Zamernik.

Primož Vajdl
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Kogar imaš rad
nikoli ne mine,
le daleč, daleč je ...

ZAHVALA

V 84. letu nas je zapustil 
dragi mož, oče in stari ata

Ludvik PAVLOVIČ 
(Jrčnekov ata)

iz Okonine

Ob njegovem slovesu se zahvaljujemo vsem, ki so ga pospremili na 
zadnji poti, za izrečene sožalje, za darovane svete maše, sveče in po-
darjeno cvetje.

Naj počiva v miru.

Vsi njegovi

Pravijo: svetloba od onstran sije
in vsi smo otroci visokih nebes.
Tako trta jesensko sonce pije
in listje gnijoče, 
trohneči les dišita po večnem.
Tako tudi v krogu
krožiš od sebe k sebi,
od Boga k Bogu. 
                                (Tone Pavček)

V SLOVO

Rajku PREPADNIKU
1955-2018

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje 
in sveče in darovane svete maše. Hvala vsem, ki ste se prišli od Rajka 
poslovit in ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Hvala vsem, ki ga boste ohranili v lepem spominu.

Njegovi domači

•	 RAZLITA	HLADILNA	TEKOČINA
Mozirje: 1. avgusta ob 9.45 je gasilec PGD Mozirje naletel na 

razlito hladilno tekočino pred trgovino na Savinjski cesti v Mo-
zirju. Madež je posul z vpojnim sredstvom.
•	 POTRES	STRESEL	SOLČAVANE

Solčava: 5. avgusta ob 5.55 so seizmografi državne mre-
že potresnih opazovalnic Agencije RS za okolje zabeležili po-
tres magnitude 2,3 v bližini Solčave, 59 km severno od Ljublja-
ne. Potres so čutili posamezni prebivalci Solčave. Ocenjuje-
jo, da intenziteta potresa ni presegla IV. stopnje po evropski 
potresni lestvici.
•	 VINJEN	POVZROČIL	NESREČO

Ljubno ob Savinji: 5. avgusta so policisti PP Mozirje op-
ravljali meritve hitrosti v naselju Ljubno ob Savinji. Pri tem je 
bila vozniku osebnega avtomobila na odseku, kjer je hitrost 
omejena na 50 km/h, izmerjena hitrost 96 km/h. Policisti so 
poskušali voznika ustaviti, vendar se na njihove znake ni usta-
vil, ampak je z vožnjo nadaljeval v smeri Radmirja, zato so za-
peljali za njim. Voznik je zaradi prevelike hitrosti izgubil oblast 
nad vozilom in čelno trčil v nasproti vozeče vozilo. Pri trčenju 
je obe vozili vrglo na travnik. Policisti so na kraju ugotovili, da 
je pobegli voznik vozil pod vplivom alkohola. Zoper njega bodo 
podali kazensko ovadbo zaradi suma storitve kaznivega deja-
nja nevarne vožnje v cestnem prometu.
•	 TRČENJE	OSEBNIH	AVTOMOBILOV

Ljubno ob Savinji: 5. avgusta ob 21.17 je prišlo na glavni 
cesti na Ljubnem ob Savinji do trčenja dveh osebnih avto-
mobilov. Poškodovali sta bili dve osebi. Posredovali so ga-
silci PGD Nazarje, ki so zavarovali kraj dogodka, odklopili 
akumulatorja, nudili pomoč policiji in ekipi nujne medicin-
ske pomoči iz Mozirja, počistili cestišče ter pomagali vleč-
ni službi naložiti vozili. 
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Za razvedrilo

POZIRALA STA ZA CVETKE
Med glavnimi »facami« finala ljubenske flosarije sta bila predse-

dnik flosarskega društva, sicer priznani zobo-dohtar, David Pečnik 
(levo), in kandidat ter kasneje novo pečeni  flosar Boštjan Podkriž-
nik. Zavedala sta se svoje pomembnosti in se samozavestno posta-
vila za Cvetke in koprive. »Saj veste, ljudje Savinjske berejo od zadaj 
naprej, čeprav bi bilo prav, da bi začeli z urednikovim uvodnikom.«

»RAUBŠIC« TADEJ
Tadej Brgles, prvi motorkar Slovenije, sicer pa menda v otroštvu 

tudi »raubšic«, se je v minulem tednu izkazal s svojo novo leseno 
stvaritvijo. Ves čas, ko je čakal na občinsko priznanje, je bila na odru 
ljubenskega kulturnega doma razstavljena potočna postrv, ki ga je 
potem spremljala še na nedeljskem tekmovalnem srečanju motor-
karjev v Vrbju. Po tritedenskem burnem dogajanju na Ljubnem bo 
zdaj lahko zaplavala v mirne vode k srečnemu naročniku.

KLOZET ZA ZNORET
Ob vse večjem navalu turistov na naše vasi in trge smo se ozr-

li po središčih zelene doline, kje bi se od Soteske do Črnivca tja gor 
do Pavličevega sedla našel (gostinski lokali ne štejejo) kakšen javni 
WC. No, razen v parku cvetja, kjer se s strani drži male gostilnice, ga 
ni bilo moč ne videti ne vohati. Še dobro, da ni bilo velike potrebe … 
Pač, našli smo ga v srednjeveškem naselju pri gradu Vrbovec! Oči-
tno so ga pozabili plemiči, ki so zapustili grajsko dvorišče za leto dni. 

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 33. številki SN

2018

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. ure, 
sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e 	 s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO
Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob sobo-
tah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tudi za dr-
žavne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so možni tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
10. avgust

ob 18.00. OŠ Blaža Arniča Luče
Otvoritev razstave likovnih del učencev OŠ Luče
ob 20.00. Luče
Večer z ljudskimi pevci
ob 21.00. Pri Igli
Rock večer s skupinama Kačji pastirji in 
Kobra Rock Show

Sobota,
11. avgust

ob 8.00. Okrepčevalnica Logar v Krnici
Turnir mešanih dvojic v odbojki na mivki
ob 9.00.  Bohačev toplar - tržnica Nazarje
Filcanje z ovčjo volno
ob 9.00. Čebelarski center Luče
Dan odprtih vrat
ob 10.00. Hiša Pečovnik v Lučah
Harmonikarski tabor Andreja Raka
ob 11.00. Pri Igli
Likovna delavnica Slikanje krajine z akvarelom
ob 13.00. Luče
Vlcersko tekmovanje
ob 15.00. Pri Gričarju v Krnici
Nogometni turnir veteranov
ob 16.00. Košarkarsko igrišče v Lučah
Turnir v ulični košarki
ob 17.00. Pri vlcerski bajti v Lučah
Družabno popoldne z ljudskimi godci in pevci
ob 18.00. Lovski dom Luče
Otvoritev lovske razstave
ob 20.00. Pred Juvanovo hišo v Lučah
Prireditev Skrivnosti ta spodniga ladlca
ob 20.30. Pred Juvanovo hišo v Lučah
Pohod z baklami po Breznici
ob 21.00. Kugla pri Rečici ob Savinji
Opazovanje meteorskega dežja z dr. Bojanom Vršnakom
ob 21.00. Luče
Gasilska veselica z ansamblom Zeme

Nedelja,
12. avgust

ob 10.00. Čebelarski center Luče
Dan odprtih vrat
ob 12.30. Luče
Prireditev Od štanta do štanta
ob 13.00. Luče
Festival pitne vode
ob 14.00. Pred Juvanovo lipo v Lučah
Ustvarjalne delavnice za otroke
ob 15.00. Pri vlcerski bajti v Lučah
Prireditev Srečanje z izročilom preteklosti
ob 18.00. Luče
Zabavni večer z mladimi harmonikaši in muzikanti

Torek,
14. avgust

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka 
ob 11.00. Kapela pri OŠ Nazarje
Peš romanje v Novo Štifto

Sreda,
15. avgust

ob 9.00. Mozirski gaj
Poletna razstava Mozirski gaj skozi čas

Četrtek,
16. avgust

ob 9.00. Mozirski gaj
Poletna razstava Mozirski gaj skozi čas
ob 18.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Literarni večer Kulturnega društva Slap

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	
TOTAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izdela-
va dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja či-
stilnih naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, iz-
delava kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v nasi-
pni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372.
Prodamo prašiče, težke od 100 do 
160 kg; gsm 031/832-520.
Prodam pašno kravo sivko prve-
snico, brejo 8 mes; gsm 031/708-
263.
Prodam bikca križanca, star 7 dni; 
tel. št. 03/58-35-239.
Kravo pašno simentalko, pred dru-
go telitvijo, kravo po prvem teletu 
prodam; gsm 041/239-017.
Prodam bikca rj, starega 1 teden; 
gsm 041/324-383.
Prodam teličko čb staro 10 dni; 
gsm 031/805-832.
Prodam  telico ls/lim, brejo 8 me-
secev, pašno. Možna menjava za 
manjšo; gsm 041/324-377.
Prodam bikca rj, starega 10 dni; 
gsm 041/716-210.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol, pla-
čilo takoj; gsm 031/832-520.
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam lupinico cybex vijolicne 
barve + isofix nastavek. Cena 90 
eur; gsm 051/357-753.

Zelo ugodno prodamo udob-
no, modno in prostorno sedežno 
(dvo+trosed) v krem barvi – usnje; 
gsm 070/707-038.
Ugodno prodam manjšo količino 
javorjevih desk; gsm 070/446-
168.
Prodam pnevmatike bridgestone 
m+s 5 mm profila, 215 60 R17;  gsm 
040/430-080.

DRUGO – KUPIM
Kupimo cevi s sponkami za pu-
halnik tajfun (premer 50 cm); gsm 
031/229-154.

VOZILA – PRODAM
Skuter sym orbit 50 (kot nov), pre-
voženih 5000 km, prodam; gsm 
040/712-756.

IŠČEMO
Prosim če ima kdo za podariti pre-
nosni računalnik; tel. št. 03/58-45-
458.

NEPREMIČNINE
V Varpoljah oddam opremljeno 
stanovanje z nadstreškom za avto; 
gsm 031/296-365.
Prodam garsonjero na Ljubnem 
ob Savinji za 28.000 eur in del 
hiše s stanovanjem 35 m2, 1 km 
od Mozirja, za 21.000 eur; gsm 
070/777-281.
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Oglasi



Ljudje in dogodki, Oglasi


